



ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

17-20
ພະຈິກ
2022
ປີທີ 11
ສະບັບທີ 892

ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພົບປະທາງໂກກັບປະທານສະພາຄູຣານໃຫຍ່ ແຫ່ງ ມົງໂກລີ

(ສພຊ) ວັນທີ 17 ພະຈິກ 2022 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ, ໄດ້ມີການພົບປະຜ່ານລະບົບທາງໄກ ລະຫວ່າງ ພະນະທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພິມວິຫານ, ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສປປລາວ ແລະ ພະນະທ່ານ ກ້ອມບໍເຈົ້າ ຈັນຕັງຊາຕາຣ ປະທານສະພາຄູຣານໃຫຍ່ ແຫ່ງ ມົງໂກລີ; ມີທ່ານປະທານກຳມາທິການການຕ່າງປະເທດ, ປະທານກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ປະທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາລາວ-ມົງໂກລີ ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ, ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງທັງສອງຝ່າຍ. ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງມີທ່ານເອກອັກຄະລັດຖະທູດຜູ້ມີອຳນາດເຕັມ



ແຫ່ງ ສປປລາວ ປະຈຳ ມົງໂກລີ ແລະ ທ່ານເອກອັກຄະລັດຖະທູດມົງໂກລີ ປະຈຳ ສປປລາວ ເຂົ້າຮ່ວມ. ໃນການພົບປະຄັ້ງນີ້, ປະ

ທານສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ໄດ້ສະແດງຄວາມປະທັບໃຈ ແລະ ພາກພູມໃຈທີ່ໄດ້ມີໂອກາດພົບປະກັບພະນະທ່ານກ້ອມບໍເຈົ້າ ຈັນຕັງຊາຕາຣ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໂດຍຜ່ານລະບົບວິດີໂອທາງໄກ ເຊິ່ງເປັນການພົບປະກັນຄັ້ງທຳອິດ ໃນຖານະເປັນປະທານສະພາແຫ່ງຊາດລາວໄດ້ມີແນວຄິດລິເລີ່ມຈັດການພົບປະໃນຄັ້ງນີ້ ເຊິ່ງສອງຝ່າຍໄດ້ຕີລາຄາ

ສູງຕໍ່ການພົວພັນຮ່ວມມື ລະຫວ່າງສອງປະເທດລາວ ແລະ ມົງໂກລີ ນັບແຕ່ໄດ້ສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນການທູດຮ່ວມກັນ ໃນວັນທີ 12 ກັນຍາ 1962 ແລະ ໃນປີ 2022 ເປັນປີທີ່ສອງປະເທດສະເຫລີມສະຫລອງວັນສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນການທູດ ຄົບຮອບ 60 ປີ; ສໍາລັບການພົວພັນຂອງອົງການນິຕິບັນຍັດຂອງສອງປະເທດ ໄດ້ແລກປ່ຽນຢ້ຽມຢາມ ແລະ ໄປມາຫາສູ່ກັນຢ່າງເປັນປົກກະຕິ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ ນັບແຕ່ຂັ້ນປະທານ ແລະ ຂັ້ນກຳມາທິການ, ຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການ.

ພ້ອມນັ້ນ, ສອງຝ່າຍ ຍັງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຊຸມຮ່ວມກັບອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ແລະ ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ



ໜ້າ 2

ແຈ້ງການ
ຂອງຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ

ໂດຍຕອບສະໜອງຕາມການເຊື່ອເຊີນຂອງສົມເດັດ ວິກຄະນະຫາ ໂປເຢຍ ຈັກກີ ເຮັງຊິາຮິນ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ຣາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ, ປະທານກອງປະຊຸມໃຫຍ່ສະມິດຊາລັດຖະສະພາລະຫວ່າງຊາດອາຊຽນ (AIPA) ຕັ້ງທີ 43 ພະນະທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພິມວິຫານ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ພ້ອມດ້ວຍພົນລະຍາ ແລະ ຄະນະຜູ້ແທນຂຶ້ນສູງສະພາແຫ່ງຊາດ ຈະເດີນທາງເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໃຫຍ່ສະມິດຊາລັດຖະສະພາລະຫວ່າງຊາດອາຊຽນ (AIPA) ຕັ້ງທີ 43 ແລະ ປ່ຽນຢາມອາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ ຢ່າງເປັນທາງການ ແຕ່ວັນທີ 20-26 ພະຈິກ 2022 ເພື່ອສືບຕໍ່ເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນມິດຕະພາບ, ຄວາມສາມັກຄີ ແລະ ການຮ່ວມມື ທີ່ມີມາແຕ່ດົນນານ ຖານບ້ານໂຕເຮືອນຄຽງທີ່ດີ ແລະ ເປັນຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດຮອບດ້ານ ແລະ ໝັ້ນຄົງຍາວນານ ລະຫວ່າງສອງປະເທດລາວ-ກຳປູເຈຍ ກໍດີລະຫວ່າງສອງອົງການນິຕິບັນຍັດໃຫມ່ນັບແບບແໜ້ນແຟ້ນ ແລະ ແຕກຕອກອອກຜົນຍິ່ງຊື່ນ.

ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ
PHOUTHEN PASAXON

ສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຊຸມຮ່ວມກັບ 2 ພາກສ່ວນ

(ສພຊ) ໃນວັນທີ 14 ພະຈິກ 2022 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຮ່ວມລະຫວ່າງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພິມວິຫານ ກຳມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ;

ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ ສຈ. ປອ. ນາງ ວຽງ ທອງ ສີພັນດອນ ເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ປະທານສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, ທ່ານ ໄຊຊະນະ ໂຄດພູທອນ ກຳມະການສູນກາງພັກ, ຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ, ມີບັນດາທ່ານຮອງປະທານຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ຮອງປະທານສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ຮອງຫົວໜ້າອົງການ

ໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ພ້ອມດ້ວຍພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ທັງນີ້, ເພື່ອສ້າງຄວາມເປັນເອກະພາບ ລະຫວ່າງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ໃນການແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍບາຍ,

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ຮອງປະທານ ສພຊ ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ນັບຂອງຄະນະຜູ້ແທນສະຖາບັນກູບາ



ໜ້າ 2

ຍົກສູງບົດບາດການເຄື່ອນໄຫວຂອງ ສພຊ ແລະ ສພຂ ໃຫ້ນາຍ ແລະ ພົນທະຫານ



(ສພຊ) ໃນວັນທີ 8 ພະຈິກ 2022, ວິທະຍາຄານປ້ອງກັນຊາດໄກສອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຍົກສູງບົດບາດການເຄື່ອນໄຫວຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ (ສພຂ) ໃຫ້ນາຍ ແລະ ພົນທະຫານ ໂດຍການ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ສືບຕໍ່ເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ຂອງ ສພຊ ແລະ ສພຂ

(ສພຊ) ວັນທີ 17 ພະຈິກ 2022, ທ່ານ ພົວ. ສິມວັນ ທໍາມາໄຊ ຮອງປະທານກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ສືບຕໍ່ລົງເຄື່ອນໄຫວພົບປະກັບກຳລັງປ້ອງກັນຊາດ ຢູ່ວິທະຍາຄານເຕັກນິກການທະຫານກອງ

ທັບ (ຫລັກ 24) ແລະ ວິທະຍາຄານການແຜດກອງທັບ (ສະພານທອງ) ໂດຍມີທ່ານ ພົວ. ແສງຍິນ ລັດສະໝີ ຫົວໜ້າການເມືອງວິທະຍາຄານເຕັກນິກການທະຫານກອງທັບ; ທ່ານ ພົວ. ດຣ ສຸລິວິງ ລັດວິໄລ ຫົວໜ້າການເມືອງວິທະຍາຄານການແຜດກອງທັບ

ພ້ອມດ້ວຍນາຍ ແລະ ພົນທະຫານຂອງທັງສອງພາກສ່ວນ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ຈຸດປະສົງໃນການເຄື່ອນໄຫວຄັ້ງນີ້ ແມ່ນເພື່ອຕິດຕາມກວດກາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 5



ໜ້າ 5



ໜ້າ 5



ຄະນະ...

(ສພຊ) ວັນທີ 15 ພະຈິກ ຜ່ານມາ, ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີ ກອງປະຊຸມຮ່ວມລະຫວ່າງຄະນະປະ ຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບອົງການກວດ ກາແຫ່ງລັດ ແລະ ອົງການກວດສອບ ແຫ່ງລັດ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງ ທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ກຳມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີ ທ່ານ ຄຳຜັນ ພົມມະທັດ ກຳມະການ ກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານ ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ, ທ່ານ ວຽງ ທະວິສອນ ເທບພະຈັນ ກຳມະການ ສຳຮອງສູນກາງພັກ, ປະທານອົງການ ກວດສອບແຫ່ງລັດ, ມີບັນດາທ່ານ ຮອງປະທານຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງ ຊາດ, ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ,

ຮອງປະທານອົງການກວດກາແຫ່ງ ລັດ ແລະ ຮອງປະທານອົງການກວດ ສອບແຫ່ງລັດ ພ້ອມດ້ວຍພາກສ່ວນ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ທັງນີ້, ເພື່ອປຶກສາຫາລື ແລະ ຮ່ວມກັນຊອກຫາວິທີແກ້ໄຂບັນຫາ ເຄັ່ງຮ້ອນຮີບດ່ວນ ທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນສັງ ຄົມ ແລະ ສິ່ງຜິດກະທົບຕໍ່ການສ້າງສາ ັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ຊີວິດ ການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນ; ເພື່ອຕິດ ຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດ ຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍຂອງບັນ ດາອົງການລັດຂັ້ນຕ່າງໆ; ພ້ອມນັ້ນ, ກໍເພື່ອສ້າງຄວາມເປັນເອກະພາບລະ ຫວ່າງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດກັບ ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ແລະ ອົງ ການກວດສອບແຫ່ງລັດ ໃນການແກ້ ໄຂບັນຫາຕ່າງໆ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບ ແນວທາງນະໂຍບາຍ, ລັດຖະທຳມະ ນຸນ ແລະ ກົດໝາຍ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຝັງການ

ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ແຜນການເຄື່ອນ ໄຫວ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງອົງການ ກວດສອບແຫ່ງລັດ; ລາຍງານຜົນການ ກວດສອບບົດສະຫຼຸບຂາດຕົວການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2021 ແລະ ບົດລາຍງານ ການແກ້ໄຂຜົນການກວດສອບ ປະຈຳ ປີ 2022; ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ແຜນການເຄື່ອນໄຫວ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ; ລາຍ ງານຜົນການກວດກາຕາມຜົນການ ກວດສອບ ປະຈຳປີ 2020 ແລະ ປີ 2021; ພ້ອມກັນນັ້ນ, ກໍໄດ້ທົບທວນ ຄືນກິນໄກການປະສານງານ ລະຫວ່າງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບອົງການກວດ ສອບແຫ່ງລັດ ແລະ ອົງການກວດກາ ແຫ່ງລັດ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ທິດ ທາງແຜນການປະສານງານໃນຕໍ່ໜ້າ. (ສົມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈິກ)

ຮອງປະທານ...

(ສພຊ) ວັນທີ 16 ພະຈິກ 2022, ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະຫາຍ ສຈ.ປອ ຈະເລີນ ເຍຍປາວເອີ ກຳມະ ການສູນກາງພັກ, ຮອງປະທານສະພາ ແຫ່ງຊາດ, ປະທານສະມາຄົມມິດຕະ ພາບ ລາວ-ກູບາ ທັງເປັນປະທານຄະ ນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາລາວ-ກູບາ ໄດ້ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂຳນັບຂອງ ສະຫາຍ ເຜນານໂດ ກອງຊາເລສ ໂຍ ປະທານສະຖາບັນກູບາເພື່ອມິດຕະພາບ ກັບນາງາຊາດວິລະຊິນກູບາພ້ອມດ້ວຍ ຄະນະ ໃນໂອກາດເດີນທາງມາຢ້ຽມ ຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກ ຢູ່ ສປປລາວ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ສະຫາຍ ສຈ.ປອ ຈະເລີນ ເຍຍປາວເອີ ໄດ້ຕີລາ ຄາສູງຕໍ່ການມາຢ້ຽມຢາມ ສປປລາວ

ຂອງ ຄະນະຜູ້ແທນສະຖາບັນກູບາເພື່ອ ມິດຕະພາບກັບນາງາຊາດ ໃນໄລຍະ ຜ່ານມາເຫັນວ່າສາຍພົວພັນມິດຕະ ພາບ ແລະ ການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ ລາວ-ກູບາ ແລະ ກູບາ-ລາວ ສືບຕໍ່ໄດ້ ຮັບການເສີມຂະຫຍາຍ ແລະ ເພີ່ມພູນ ຄຸນສ່ຳຊື່ນເລື້ອຍໆ ເຊິ່ງສະແດງໃຫ້ ເຫັນການນຳຂຶ້ນສູງຂອງສອງປະເທດ ມີການໄປມາຫາສູ່, ພົບປະຢ້ຽມຢາມ ເຊິ່ງກັນແລະກັນ ຢ່າງເປັນປົກກະຕິ ສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງສາຍພົວພັນມິດ ຕະພາບອັນເປັນມູນເຊື້ອ ຂອງສອງ ພັກ, ສອງລັດ ແລະ ປະຊາຊົນສອງ ຊາດ ລາວ-ກູບາ; ການພົວພັນຮ່ວມ ມືຂອງບັນດາຂະແໜງການເປັນຕົ້ນ ແມ່ນຂະແໜງການສຶກສາ, ສາທາລະ ນະສຸກ ແລະ ກິລາ ພວມໄດ້ຮັບການ ເສີມຂະຫຍາຍຕາມທ່າແຮງຂອງສອງ

ຝ່າຍ ນຳເອົາຜົນປະໂຫຍດມາສູ່ປະຊາ ຊົນສອງປະເທດຢ່າງແທ້ຈິງ. ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມພິບ ປະສອງຝ່າຍ ເຊິ່ງທັງສອງຝ່າຍໄດ້ແຈ້ງ ສະພາບການພື້ນເດັ່ນ ໃຫ້ກັນຊາບ ແລະ ຕີລາຄາການພົວພັນຮ່ວມມືດ້ານ ການທູດປະຊາຊົນ ກໍຄືການເຄື່ອນ ໄຫວຈັດກິດຈະກຳສະໜັບສະໜູນ ຊ່ວຍເຫລືອເຊິ່ງກັນແລະກັນ ໃນໄລ ຍະຜ່ານມາ, ປຶກສາຫາລື ແລະ ວາງ ທິດທາງແຜນການຮ່ວມມືກັນໃນຕໍ່ ໜ້າ. ສອງຝ່າຍເຫັນດີເປັນເອກະພາບ ກັນໃນການສືບຕໍ່ພົວພັນຮ່ວມມື, ສະ ໜັບສະໜູນ ແລະ ຊ່ວຍເຫລືອເຊິ່ງ ກັນແລະກັນ ທັງໃນເວທີພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ. (ຂ່າວ: ສຸພາວິນ ຫອມສະນິດ, ພາບ: ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)



ສະພາແຫ່ງຊາດ...

ລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ; ເພື່ອປຶກສາຫາລື ແລະ ຮ່ວມກັນຊອກ ຫາວິທີການແກ້ໄຂ ບັນຫາເຄັ່ງຮ້ອນ ຮີບດ່ວນ ທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນສັງຄົມ ທີ່ພົວ ພັນກັບການດຳເນີນຄະດີຕາມຂະບວນ ການຍຸຕິທຳ, ບັນຫາທີ່ພົວພັນກັບຄຳ

ຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳຂອງປະຊາຊົນ ເນີນຄະດີສາມຂັ້ນ, ສາມຂັ້ນຕົ້ນ, ຂັ້ນ ອຸທອນ ແລະ ຂັ້ນລຶບລ້າງ ມີຂໍ້ສະ ດວກ, ຫຍໍ້ຍາກແນວໃດ ແລະ ສາ ເຫດເກີດຈາກໃສ ໂດຍສະເພາະການ ຊັກຊ້າ, ແກ່ຍາວ, ຫລົບໄປຫລົບມາ ແລະ ຄູ່ຄວາມຍັງບໍ່ຝ່າໃຈຕໍ່ການຕັດສິນ ໃຈ, ພິພາກສາຂອງສານ.

ເນີນຄະດີສາມຂັ້ນ, ສາມຂັ້ນຕົ້ນ, ຂັ້ນ ອຸທອນ ແລະ ຂັ້ນລຶບລ້າງ ມີຂໍ້ສະ ດວກ, ຫຍໍ້ຍາກແນວໃດ ແລະ ສາ ເຫດເກີດຈາກໃສ ໂດຍສະເພາະການ ຊັກຊ້າ, ແກ່ຍາວ, ຫລົບໄປຫລົບມາ ແລະ ຄູ່ຄວາມຍັງບໍ່ຝ່າໃຈຕໍ່ການຕັດສິນ ໃຈ, ພິພາກສາຂອງສານ.



ປະທານ...

ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນກ່ຽວກັບການ ຊຸກຍູ້ ແລະ ສົ່ງເສີມການພົວພັນຮ່ວມ ມື ຂອງສອງປະເທດ ກໍຄືສອງອົງການ ນິຕິບັນຍັດ ໄດ້ເປັນເອກະພາບກັນ ຈະ ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາສິນ ຍາ, ສິນທິສັນຍາ ແລະ ຂໍ້ຕົກລົງຕ່າງໆ ທີ່ສອງລັດຖະບານ ໄດ້ລົງນາມຮ່ວມ ກັນ ໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນສູງ ແລະ ນຳ ເອົາຜົນປະໂຫຍດມາສູ່ປະຊາຊົນຢ່າງ ແທ້ຈິງ; ສອງຝ່າຍເຫັນດີນຳກັນຈະ ພ້ອມກັນປັບປຸງບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າ

ໃຈວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງສະ ພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ສະພາຄູຣານ ໃຫຍ່ ໃນຊຸມປີຕໍ່ໜ້າ ເຊິ່ງການພິບປະ ໃນຄັ້ງນີ້ ໄດ້ດຳເນີນໄປດ້ວຍບັນຍາ ກາດທີ່ເຕັມໄປດ້ວຍໄມຕິຈິດມິດຕະ ພາບເປັນກັນເອງ. ຕອນທ້າຍ, ພະນະທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ໃນນາມສະ ພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນລາວບັນ ດາເຜົ່າ ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບໃຈຕໍ່ ລັດຖະບານ ແລະ ປະຊາຊົນມິງໂກລີ ທີ່ໄດ້ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫລືອຢ່າງຫລວງ ຫລາຍຕໍ່ປະຊາຊົນລາວຕະຫລອດໄລ ຍະຜ່ານມາ ແລະ ອວຍພອນໃຫ້ສາຍ

ພົວພັນມິດຕະພາບອັນເປັນມູນເຊື້ອ ແລະ ການຮ່ວມມືອັນດີງາມທີ່ມີມາ ແຕ່ດົນນານ ລະຫວ່າງ ສອງປະເທດ ລາວ-ມິງໂກລີ ກໍຄື ລະຫວ່າງ ສອງອົງ ການນິຕິບັນຍັດ ຂອງສອງປະເທດ ລາວ-ມິງໂກລີ ຈຶ່ງສືບຕໍ່ນັບມື້ນັບໄດ້ ຮັບການເສີມຂະຫຍາຍຢ່າງຊື່ນ. ພ້ອມ ນັ້ນ, ພະນະທ່ານປະທານສະພາແຫ່ງ ຊາດລາວ ຍັງໄດ້ເຊື່ອເຊີນ ພະນະທ່ານ ປະທານສະພາຄູຣານໃຫຍ່ມິງໂກລີ ມາຢ້ຽມຢາມ ສປປລາວ ໃນເວລາທີ່ ເໝາະສົມ ແລະ ປະທານສະພາຄູຣານ ໃຫຍ່ມິງໂກລີ ໄດ້ຮັບເອົາການເຊື່ອ ເຊີນດັ່ງກ່າວດ້ວຍຄວາມຍິນດີ.



ສະຖານະການ ການຕິດເຊື້ອ COVID-19 ໃນ ສປປ ລາວ 18 ພະຈິກ 2022

Table with 4 columns: ຕິດເຊື້ອໃໝ່, ຕິດເຊື້ອລວມ, ເສຍຊີວິດໃໝ່, ເສຍຊີວິດລວມ. It lists daily and cumulative statistics for various provinces in Laos.

ສະຫລຸບຄືນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຢາເສບຕິດ ຢູ່ແຂວງສາລະວັນ



(ສພຂ) ໃນຕົ້ນເດືອນພະຈິກ ຜ່ານມານີ້, ທີ່ສະໂມສອນແຂວງສາລະວັນ ຄະນະຮັບຜິດຊອບວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດແຂວງ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມສະຫລຸບຄືນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຢາເສບຕິດ ປະຈຳ 9 ເດືອນ ແລະ ວາງທິດທາງແຜນການ 3 ເດືອນທ້າຍປີ 2022; ໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມກອງປະຊຸມຂອງທ່ານ ພິຕ. ວົງສັກ ພິນທະວົງ ປະທານກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ທ່ານ ສີເຮັງ ຫອມສິມບັດ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງສາລະວັນ ທັງເປັນຮອງຫົວໜ້າຄະນະຮັບຜິດຊອບວາລະແຫ່ງຊາດແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດຂັ້ນແຂວງ, ມີບັນດາທ່ານຄະນະຮັບຜິດຊອບວາລະແຫ່ງຊາດ ແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດຂັ້ນແຂວງ, ຄະນະກຳມະການສະ

ພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ, ອົງການອ້ອມຂ້າງແຂວງ, ເຈົ້າເມືອງ 8 ຕົວເມືອງ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ. ໃນໂອກາດນີ້, ທ່ານ ພິຕ. ເຄນຄຳ ວໍລະຈິດ ຫົວໜ້າຫ້ອງການປກຊ-ປກສ ແຂວງສາລະວັນ, ເລຂາຄະນະຮັບຜິດຊອບວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດຂັ້ນແຂວງ ໄດ້ລາຍງານໃນກອງປະຊຸມວ່າ: ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ໄດ້ຈັດຕັ້ງເຜີຍແຜ່ເຊື່ອມຊຶມນິຕິກຳ ແລະ ເອກະສານຕ່າງໆໄດ້ 375 ບ່ານກວມເອົາ 64,87% ຂອງຈຳນວນບ້ານທົ່ວແຂວງ, ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ 61.839 ຄົນກວມ 65,01%; ລົງເກັບກຳຂໍ້ມູນແລະ ຂຶ້ນບັນຊີກຸ່ມເປົ້າໝາຍທີ່ຜິດພັນຢາເສບຕິດໃນທົ່ວແຂວງ ໄດ້ 9.772 ຄົນ, ຍິງ 95 ຄົນ; ໃນນັ້ນ, ເປົ້າໝາຍລະແຫ່ງຊາດ ແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດຂັ້ນແຂວງ, ຄະນະກຳມະການສະ

ຄົນ, ຍິງ 33 ຄົນ, ມາຮອດປະຈຸບັນເປົ້າໝາຍທີ່ຜິດພັນຢາເສບຕິດຫລຸດລົງຍັງເຫລືອ 8.060 ຄົນ, ຍິງ 84 ຄົນ; ໃນນັ້ນ, ເສບ 7.210 ຄົນ, ຍິງ 57 ຄົນ, ຄຳຂາຍ 850 ຄົນ, ຍິງ 27 ຄົນໄດ້ເຮັດບົດບັນທຶກ ແລະ ສຶກສາອິບຣິມເປົ້າໝາຍມື້ວສຸມຢາເສບຕິດໄດ້ 2.304 ຄົນ, ມ້າງຄະດີຢາເສບຕິດມີ 88 ເລື່ອງ, ກັກຕົວຜູ້ຕ້ອງຫາໄດ້ 120 ຄົນ, ຍຶດຂອງກາງປະເພດຢາບ້າ ໄດ້ 267.118 ເມັດ, ຢາໄອ 1 ກິໂລ ກັບ 11 ຖົງນ້ອຍ, ລິດໃຫຍ່ 6 ຄັນ ແລະ ວັດຖຸອື່ນໆຈຳນວນໜຶ່ງ, ສົ່ງຢາເສບຕິດໄປວິໄຈໄດ້ທັງໝົດ 361 ຕົວຢ່າງ, ສົ່ງຄະດີໃຫ້ໄອຍະການ 14 ເລື່ອງ ແລະ ຜົນງານຂະແໜງການອື່ນໆ ກໍ່ມີຜົນສຳເລັດເປັນກ້າວໆ. (ຂ່າວ: ນາງ ຄັດສອນ ຮຸ່ງສະຫວ່າງ; ພາບ: ດີລິ່າພິນ ພິມມະຈັນ)

ຍົກສູງ...

ເຂົ້າຮ່ວມເປັນປະທານຂອງສະຫາຍພິຕ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມິ ກຳມະການສູນກາງພັກ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ມີສະຫາຍ ພິຕ. ຄຳຫລໍ່ ພິນ ໄຊຍະສຸກ ຫົວໜ້າການເມືອງ ວິທະຍາຄານປ້ອງກັນຊາດ ໄກສອນ ພິມວິຫານ, ຄະນະຕິດຕາມຈາກສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະພັກ-ຄະນະອຳນວຍການ, ບັນດາສະຫາຍພະນັກງານ-ອຸອາຈານ ພ້ອມນັກສຶກສາໃນ 44 ຫົວໜ່ວຍທີ່ຂຶ້ນກັບເຂົ້າຮ່ວມ.

ສະຫາຍ ພິຕ. ຄຳຫລໍ່ ພິນ ໄຊຍະສຸກ ຫົວໜ້າການເມືອງ ວິທະຍາຄານປ້ອງກັນຊາດ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ຜ່ານບົດລາຍງານກ່ຽວກັບປະຫວັດຄວາມເປັນມາ ແລະ ຜົນສຳເລັດໂດຍຫຍໍ້ຂອງວິທະຍາຄານປ້ອງກັນຊາດ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ຖືສຳຄັນໃນການສຶກສາອິບຣິມການເມືອງ-ແນວຄິດການສ້າງພັກ, ສ້າງພະນັກງານ, ສ້າງອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, ສະພາບແນວຄິດການເມືອງມີຄວາມໝັກແໜ້ນ, ກົມກອງມີຄວາມສະຫງົບ, ຄວາມສາມັກຄີເປັນເອກະພາບ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບປະຕິບັດໜ້າທີ່ສູງ, ປະຕິບັດໜ້າທີ່ການເມືອງຂອງຕົນ ແລະ ການມອບໝາຍໜ້າທີ່ຂອງພັກ-ລັດ ກໍ່ຄື ກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດຢ່າງມີຜົນສຳເລັດສູງ.

ໃນກອງປະຊຸມ, ສະຫາຍ ນາງ ສິມພຽນ ວົງໄຊ ປະທານຄະນະກຳມະການຢູ່ຕິທຳ ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ໄດ້ສະເໜີເອກະສານທີ່ຕັ້ງ, ພາລະບົດບາດ, ສິດ, ໜ້າທີ່, ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຊຸດທີ II.

ສະຫາຍ ພິ.ວ ສິມວັນ ທຳມາໄຊ ຮອງປະທານກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສະເໜີເອກະສານຄວາມເປັນມາ, ທີ່ຕັ້ງ, ພາລະບົດບາດ, ສິດ, ໜ້າທີ່, ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ສະພາແຫ່ງຊາດ, ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍຕໍ່ພະນັກງານ-ນັກຮົບ ໃນກຳລັງປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ຢູ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ສະຫາຍ ພິຕ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມິ ໄດ້ສັງລວມຄວາມເຫັນ, ຕັ້ງຄຳຖາມເຈາະຈົ້ມ ແລະ ສະເໜີໃຫ້ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ ແລະ ສະເໜີໃຫ້ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນ ແລະ ໂອ້ລົມໃຫ້ນາຍ ແລະ ພິນທະຫານ ພ້ອມທັງເນັ້ນໃຫ້ຄະນະພັກ-ຄະນະອຳນວຍການ ແລະ ພິນທະ

ຫານ ວິທະຍາຄານປ້ອງກັນຊາດ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ເອົາໃຈໃສ່ຮັກສາມູນເຊື້ອອັນດີງາມຂອງກອງທັບ, ສືບຕໍ່ເຝິກຝົນທາດແທ້ປະຕິວັດ, ຄວາມຈິງຮັກພັກດີຕໍ່ປະເທດຊາດ, ຍອມເສຍສະຫລະເຜື້ອຊາດ, ເພື່ອປະຊາຊົນຂອງນາຍແລະພິນທະຫານ ໃຫ້ຖືເປັນບັນຫາສຳຄັນໃຈກາງ, ທັງເປັນການສືບທອດພາລະກິດປະຕິວັດທີ່ນັກຮົບປະຕິວັດຮຸ່ນທຳອິດ ແລະ ຮຸ່ນຕໍ່ໆມາໄດ້ມອບໝາຍໃຫ້, ສ້າງຄວາມເປັນເອກະພາບສູງຕໍ່ແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ກົດໝາຍຂອງລັດຢ່າງໜັກແໜ້ນ, ຖືເອົາກຳລັງປະກອບອາວຸດເປັນກຳລັງຫລັກແຫລ່ງ ໃນການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ກົດໝາຍຂອງລັດ ທັງເປັນແບບຢ່າງທີ່ດີໃນການເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ ກໍ່ຄື ກົດໝາຍ ຕໍ່ປະຊາຊົນ, ນາຍ ແລະ ພິນທະຫານ ຕ້ອງສືບຕໍ່ເຝິກຝົນລະບຽບວິໄນ, ຖືລະບຽບວິໄນເປັນທາດແທ້, ເປັນຊີວິດຈິດໃຈຂອງຕົນ ຕິດພັນກັບຈັນຍາບັນຂອງກອງທັບປະຕິວັດ, ລະບຽບວິໄນກອງທັບຕ້ອງເຄັ່ງຄັດ, ມີຄວາມເດັດຂາດໃນການບັງຄັບບັນຊາ, ເພື່ອປະຕິບັດໜ້າທີ່ເປັນຮົ່ວປ້ອງກັນຊາດທີ່ເຂັ້ມແຂງ, ສາມາດປົກປັກຮັກສາອະທິປະໄຕ ແລະ ຜົນແຜ່ນດິນອັນຄົບຖ້ວນຂອງປະເທດຊາດໄວ້ໃຫ້ໝັ້ນຄົງ.

(ອານຸສອນ ພຸມມິທອນ)



ທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ລະບຽບຂອງກອງທັບ; ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມັກຄີເປັນປົກແຜ່ນພາຍໃນກົມກອງ ແລະ ອ້ອມຂ້າງ ໂດຍຢູ່ພາຍໃນການນຳພາຂອງໜ້າທີ່ແຕ່ລະຂັ້ນຢ່າງໜັກແໜ້ນ; ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບຕໍ່ໜ້າທີ່ວຽກງານທີ່ໄດ້ຮັບມອບໝາຍ, ພ້ອມກັນສູ້ຊົນປະຕິບັດ 4 ໜ້າທີ່ໃຫຍ່, 26 ແຜນງານທີ່ຄະນະພັກວາງອອກຕິດພັນກັບໜ້າທີ່ການເມືອງຂອງກົມກອງ, ສ້າງພະນັກງານ-ນາຍທະຫານທາງດ້ານທິດສະດີການເມືອງ, ແກ້ໄຂຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງກົມກອງ ກໍ່ຄືນາຍ ແລະ ພິນທະຫານ ໃຫ້ດີຂຶ້ນເທື່ອລະກ້າວ ເພາະມັນຕິດພັນກັບວາລະແຫ່ງຊາດ; ຕ້ອງຮັກສາໄດ້ທາດແທ້ຂອງການປະຕິວັດ, ຄວາມຈິງຮັກພັກດີຕໍ່ປະເທດຊາດ ຍອມເສຍສະຫລະເຜື້ອຊາດ ເພື່ອປະຊາຊົນຢ່າງແທ້ຈິງ. (ກົງທະນູນຄຳ ພິພິດເສລີ)

ສືບຕໍ່...

ແລະ ປະເມີນຜົນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ການເມືອງ ຂອງກຳລັງປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ຢູ່ບັນດາກົມກອງຮາກຖານ ພ້ອມທັງລົງຊຸກຍູ້, ປຸກລະດົມ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ, ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ຕິດພັນກັບການເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ

(ສພຊ) ຊຸດທີ II. ໃນກອງປະຊຸມຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຟັງບົດກ່ຽວກັບທີ່ຕັ້ງ, ພາລະບົດບາດ, ສິດ, ໜ້າທີ່, ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຊຸດທີ II; ເອກະສານກ່ຽວກັບສະພາບຄວາມເປັນມາ, ທີ່ຕັ້ງ, ພາລະບົດບາດ, ສິດ, ໜ້າທີ່, ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງ

ກັນຄວາມສະຫງົບ ສະພາແຫ່ງຊາດ; ການປະຕິບັດນະໂຍບາຍຕໍ່ພະນັກງານ-ນັກຮົບ ໃນກຳລັງປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ຢູ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ພິ.ວ ສິມວັນ ທຳມາໄຊ ໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມຕໍ່ນາຍ ແລະ ພິນທະຫານ ເຊິ່ງມີເນື້ອໃນບາງຕອນວ່າ: ໃຫ້ພ້ອມກັນສຶກສາອິບຣິມການເມືອງນຳພາແນວຄິດພະນັກງານຫລັກແຫລ່ງ-ອຸ, ນາຍ ແລະ ພິນທະຫານ ເອກະພາບກັບແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ປະຕິບັດລັດຖະ



ເບີໂທສຸກເສີນ

☐ ຕຳຫລວດ

- ປກສ ນະຄອນຫລວງ 021 419119
- ກົມຕຳຫລວດສືບສວນ-ສອບສວນ 021 970093
- ກົມຕຳຫລວດປ້ອງກັນຢາເສບຕິດ 021 217258
- ກົມຕຳຫລວດເສດຖະກິດ 021 212519
- ກົມຕຳຫລວດຈະລາຈອນ 021 900927
- ກົມຕຳຫລວດສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕ້ານການຄ້າ ມະນຸດ 021 970543
- ກົມຕຳຫລວດກວດຄົນເຂົ້າເມືອງ (ຕມ) 021 251287
- ກົມຄຸ້ມຄອງຄົນຕ່າງປະເທດ 021 212520
- ສາຍດ່ວນ 1191

ສພຂ ສາລະວັນ ສະຫລຸບຖອດຖອນບົດຮຽນການ ຕ້ອນຮັບເອກອັກຄະລັດຖະທູດມົງໂກລີ



(ສພຂ) ສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ (ສພຂ) ສາລະວັນ ໄດ້ສະ ຫລຸບຖອດຖອນບົດຮຽນການ ຕ້ອນຮັບເອກອັກຄະລັດຖະທູດວິ ສາມັນ ຜູ້ມີອຳນາດເຕັມແຫ່ງມົງ ໂກລີ ປະຈຳລາວ ທີ່ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວ ເຮັດວຽກຢູ່ແຂວງສາລະວັນໃນ ໄລຍະຜ່ານມາ ເຊິ່ງໃນກອງປະ ຊຸມຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຮັບຝັງການລາຍງານ ຜົນສຳເລັດໃນການຕ້ອນຮັບເອກ ອັກຄະລັດຖະທູດວິສາມັນ ຜູ້ມີອຳ ນາດເຕັມແຫ່ງມົງໂກລີ ປະຈຳລາວ ເຊິ່ງຜ່ານການຢັ້ງຢືນ ແລະ

ເຮັດວຽກ ສາມາດຕີລາຄາປະເມີນ ຜົນສຳເລັດທີ່ມີຄວາມໝາຍຄວາມ ສຳຄັນ ໄດ້ປະກອບສ່ວນເພີ່ມຜູນ ຄຸນສ່ຳຮາຍພົວພັນ ທີ່ເປັນມູນ ເຊື້ອຂອງສອງຊາດລາວ-ມົງໂກ ລີ ເວົ້າລວມ ເວົ້າສະເພາະການພົວ ພັນລະຫວ່າງແຂວງສາລະວັນ ກັບ ແຂວງຕ່າງໆຂອງປະເທດມົງໂກລີ ໃຫ້ເຂົ້າສູ່ລວງເລິກ ໂດຍປະເທດ ມົງໂກລີຈະໃຫ້ທຶນການສຶກສາ ແຜດສາດໃນປີ 2023 ແລະ ຈະ ຂຶ້ນຂວາຍແຫລ່ງທຶນຈາກເອກະ ຊົນມາຊ່ວຍຈັດຊື້ຊື່ປະກອນການ

ແຜດຈຳນວນໜຶ່ງ, ໃນໄລຍະຍາວ ກໍຈະໄດ້ນຳສະເໜີລັດຖະບານກໍ ສ້າງຊັບພະຍາກອນມະນຸດຕື່ມອີກ; ແຂວງສາລະວັນໄດ້ໂຄສະນາປະ ຊາສຳພັນແຫລ່ງທ່ອງທ່ຽວ ແລະ ທ່າແຮງດ້ານຕ່າງໆ ເພື່ອໃຫ້ຝ່າຍ ເອກອັກຄະລັດຖະທູດມົງໂກລີປະ ຈຳ ສປປລາວ ໄດ້ປຸກລະດົມນັກ ທ່ອງທ່ຽວ ແລະ ນັກລົງທຶນເຂົ້າ ມາ ແຂວງສາລະວັນ ແລະ ຍິນດີ ຕ້ອນຮັບແຂວງແຮກສ່ຽວເພື່ອຮ່ວມ ມືກັນໃນຕໍ່ໜ້າ ແລະ ຍາວນານ. ຈາກນັ້ນ, ບັນດາຜູ້ແທນ

ກອງປະຊຸມໄດ້ຜັດປ່ຽນກັນປະ ກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນ ເພື່ອເປັນ ການທົບທວນຄືນໃນການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດບັນດາໜ້າວຽກໃນຜ່ານ ມາ, ຖອດຖອນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນ ແລະກັນ ຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເຊັ່ນ ການປະສານງານ, ງົບປະມານຮັບ ໃຊ້, ດ້ານພິທີການໃຫ້ມີຄວາມ ຈົບງາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ ເພື່ອນຳໄປປັບປຸງໃນຄັ້ງຕໍ່ໄປ ໃຫ້ ມີຄຸນນະພາບດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ.

ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ຈັດ ຂຶ້ນໃນຕອນເຊົ້າວັນທີ 8 ພະຈິກ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງສາລະວັນ ໂດຍການ ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສີເຮັງ ຫອມສິມບັດ ປະທານຄະນະສະ ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດ ເລືອກຕັ້ງ 14 ທັງເປັນປະທານ ສພຂ, ມີທ່ານ ຂັນໄຊ ລັດຖະເຮົ້າ ຮອງປະທານ ສພຂ ພ້ອມດ້ວຍ ຄະນະກຳມະການ, ຄະນະເລຂາ ທິການ ສພຂ; ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວ ໜ້າພະແນກການອ້ອມຂ້າງແຂວງ ເຂົ້າຮ່ວມ. (ນາງ ຄັດສອນ ຮຸ່ງສະຫວ່າງ)

ຮັບຝັງການລາຍງານວຽກງານພື້ນເດັ່ນໂລຍະ ໜຶ່ງປີຂອງ 2 ຂົງເຂດວຽກງານ



(ສພຊ) ລະຫວ່າງທີ 10- 11 ພະຈິກ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມລາຍງານວຽກ ງານພື້ນເດັ່ນໃນໄລຍະໜຶ່ງປີຜ່ານ ມາ ຂອງ 2 ຂົງເຂດຄື: ຂົງເຂດ ຍຸດຕິທຳ ແລະ ບ້ອງກັນຊາດ-ບ້ອງ ກັນຄວາມສະຫງົບແຂວງ ແລະ ຂົງເຂດວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ແກ່ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ ຈະເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝ ສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດ ຊຸດທີ IX ທີ່ຈະໄຂຂຶ້ນໃນ ເດືອນທັນວາ 2022.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຝັງ ການລາຍງານ ແລະ ປະກອບຄຳ ຄິດຄຳເຫັນ ແລກປ່ຽນເຊິ່ງກັນ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ພະນັກງານຂະ ແຫງຊ່ວຍວຽກສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ຄັ້ງນີ້, ເພື່ອສະຫລຸບລາຍງານພື້ນ ເດັ່ນ, ມີຂໍ້ສະດວກ-ຂໍ້ຄວາມຫຍຸ້ງ ຍາກໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກ ງານ ໃນໄລຍະຜ່ານມາຕາມຄຳ ຖາມເຈາະຈີ້ມຂອງສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງ ແລະ ມີຄຳສະເໜີເພື່ອ ເປັນການແລກປ່ຽນຄຳຄິດເຫັນ ທັງເປັນການສະໜອງຂໍ້ມູນໃຫ້ ແກ່ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ ຈະເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝ ສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດ ຊຸດທີ IX ທີ່ຈະໄຂຂຶ້ນໃນ ເດືອນທັນວາ 2022.

ໃນການຈັດກອງປະຊຸມ

ການໄອຍະການ, ສານປະຊາຊົນ

(ສີແຫວງ ສີບຸນເຮືອງ)

ແລກປ່ຽນບົດຮຽນວຽກງານ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 4 ແຂວງພາກໃຕ້



(ສພຊ) ກອງປະຊຸມພົບ ປະແລກປ່ຽນບົດຮຽນລະຫວ່າງ ສະພາປະຊາຊົນ 4 ແຂວງພາກ ໃຕ້ ຄັ້ງທີ I ໂດຍສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງອັດຕະປື ເປັນເຈົ້າພາບ ໄດ້ ມີຂຶ້ນໃນວັນທີ 11 ພະຈິກ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມໃຫຍ່ຂອງແຂວງອັດ ຕະປື ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານ ຂອງທ່ານ ນາງ ມິນາພອນ ໄຊ ສິມພູ ປະທານສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງອັດຕະປື, ມີບັນດາທ່ານ ປະທານ-ຮອງປະທານສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງ, ຄະນະກຳມະການ, ຄະນະເລຂາທິການ, ສະມາຊິກ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຫົວໜ້າ- ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ, ພະນັກ ງານ-ລັດຖະກອນ 4 ແຂວງພາກ ໃຕ້ຄື: ສາລະວັນ, ຈຳປາສັກ, ເຊ

ກອງ ແລະ ອັດຕະປື ເຂົ້າຮ່ວມ. ການພົບປະໃນຄັ້ງນີ້, ແມ່ນແນໃສ່ການປັບປຸງ ແລະ ແລກປ່ຽນຖອດຖອນບົດຮຽນ ວຽກງານຂອງສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການເປັນ ເສນາທິການທີ່ດີໃຫ້ແກ່ການກະ ກຽມຈັດກອງປະຊຸມໃນແຕ່ລະ ໄລຍະ ແລະ ຂອດການພົວພັນ ປະສານງານທັງພາຍໃນ-ພາຍ ນອກ ໃນການບໍລິຫານວຽກງານ ຮອບດ້ານ ໃຫ້ແກ່ສະພາປະຊາຊົນ ຂັ້ນແຂວງ, ລະບົບກົນໄກການ ສ້າງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ, ຂັ້ນ ຕອນ ແລະ ກົນໄກຄົ້ນຄວ້າພິຈາ ລະນາຮັບຮອງໂຄງການລົງທຶນ ຂອງລັດ ແລະ ຮັບຮອງແຜນງົບ ປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ, ກົນ

ໄກປະສານງານ ໃນການແກ້ໄຂ ຜົນການກວດສອບ, ການຕິດ ຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຄາດໝາຍໃນຂົງເຂດວັດທະນະ ທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງ ປົກປ້ອງການເຄື່ອນໄຫວວຽກ ງານສາສະໜາໃນຂົງເຂດບັນດາ ເຜົ່າ ສະນັ້ນ, ກອງປະຊຸມແມ່ນ ມີຄວາມໝາຍຄວາມສຳຄັນຫລາຍ, ທີ່ໄດ້ມີໂອກາດພົບປະແລກປ່ຽນ ບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນ ລະ ຫວ່າງສະພາປະຊາຊົນ 4 ແຂວງ ພາກໃຕ້ ເພື່ອນຳເອົາບົດຮຽນດັ່ງ ກ່າວ ໄປໝູນໃຊ້ໃນການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ ງານຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໃຫ້ໂດ່ຍົກລະດັບຄຸນນະພາບ ໃນ ນາມເປັນຕົວແທນແຫ່ງສິດ ແລະ

ຜົນປະໂຫຍດຂອງປະຊາຊົນລາວ ບັນດາເຜົ່າ ແລະ ປະຕິບັດສາມພາ ລະບົດບາດດ້ານນິຕິກຳ, ດ້ານການ ຕິກລົງບັນຫາສຳຄັນພື້ນຖານຂອງ ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ດ້ານການຕິດ ຕາມກວດກາ.

ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ໄດ້ ພ້ອມກັນເສີມຂະຫຍາຍຄວາມ ຮັບຜິດຊອບ, ສຸມສະຕິບັນຍາເຂົ້າ ໃນການແລກປ່ຽນບົດຮຽນ, ຄົ້ນ ຄວ້າປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງ ກົງໄປກົງມາ ໂດຍນຳເອົາບົດຮຽນ, ປະສົບການໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດຕົວຈິງ ເພື່ອຊອກໃຫ້ເຫັນ ດ້ານດີ, ດ້ານຂໍ້ຄົງຄ້າງ, ສາເຫດ ກໍຄືບົດຮຽນທີ່ເປັນປະໂຫຍດ ທີ່ທາງແກ້ໄຂເຂົ້າໃນການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດຕົວຈິງ ເຮັດໃຫ້ການປະ ຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງມີຄວາມໜັກແໜ້ນ, ເຂັ້ມແຂງ ທັງປະລິມານ ແລະ ຄຸນນະພາບ.

ຕອນທ້າຍ, ກອງປະຊຸມ ເຫັນດີເປັນເອກະພາບ ໂດຍມອບ ໃຫ້ແຂວງເຊກອງ ເປັນເຈົ້າພາບ ພົບປະແລກປ່ຽນບົດຮຽນສະພາ ປະຊາຊົນ 4 ແຂວງພາກໃຕ້ ໃນ ຄັ້ງຕໍ່ໄປ. (ວິນັດ)

ເຜີຍແຜ່ດຳລັດຂອງລັດຖະບານ ວ່າດ້ວຍການປະຢັດ ແລະ ຕ້ານການຝຸ່ມເຝື້ອຍ



(ສພຊ) ໃນວັນທີ 11 ພະ ຈິກຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ ຈັດກອງປະຊຸມເຜີຍແຜ່ດຳລັດ ເພື່ອພ້ອມກັນປັບປຸງຊອກຫາວິ ທິທາງແກ້ໄຂເຂົ້າໃນການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດຕົວຈິງ ເຮັດໃຫ້ການປະ ຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງມີຄວາມໜັກແໜ້ນ, ເຂັ້ມແຂງ ທັງປະລິມານ ແລະ ຄຸນນະພາບ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຝັງ ການເຜີຍແຜ່ດຳລັດເລກທີ 205/ ລບ ວ່າດ້ວຍການປະຢັດ ແລະ ຕ້ານການຝຸ່ມເຝື້ອຍ ແລະ ຮັບ ຝັງການເຜີຍແຜ່ເອກະສານສຳຄັນ ນັກງານ-ລັດຖະກອນ ສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນ ໂດຍການ ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ບຸນສອນ ພັນປະທານສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງວຽງຈັນ; ເຂົ້າຮ່ວມມີ ທ່ານ ນາງຈິນທະຄອນ ສີອຳພອນ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ, ມີປະທານ-ຮອງປະທານ ຄະນະກຳມະການ, ເລຂາທິການ- ຮອງເລຂາທິການ, ຫົວໜ້າ-ຮອງ ຫົວໜ້າຂະແໜງ ພ້ອມດ້ວຍພະ ນັກງານວິຊາການພາຍໃນສະພາ

ໃນຕອນທ້າຍ, ກອງປະ ຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຝັງການໂອ້ລົມຈາກ ທ່ານ ບຸນສອນ ເພັດລາວັນ ເຊິ່ງ ທ່ານໄດ້ເນັ້ນໜັກບາງດ້ານຄື: ການປະຢັດແມ່ນການຫລຸດຜ່ອນ ຄຳສິນເບື້ອງໃນການນຳໃຊ້ງົບປະ ມານຂອງລັດ, ແຫລ່ງທຶນ, ຊັບ ສິນ, ແຮງງານ, ເວລາ, ຊັບພະຍາ ກອນທຳມະຊາດ ແລະ ອື່ນໆ ທີ່ ມີຢູ່ຢ່າງຈຳກັດ ໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນ ສູງສຸດ, ການຕ້ານການຝຸ່ມເຝື້ອຍ ແມ່ນການປຸກຈິດສຳນຶກໃນການ ສ້າງແມ່ນ, ປະຕິບັດລາຍຈ່າຍງົບ ປະມານຂອງລັດເພື່ອຫລີກລ່ຽງ ການໃຊ້ຈ່າຍບໍ່ມີເຫດຜົນ ແລະ ບໍ່ສ້າງຄວາມອັບປະໂຫຍດ ໃຫ້ ແກ່ລັດ ແລະ ສັງຄົມ. (ນັກຂ່າວ ສພຂ ວຽງຈັນ)

ເຊັນບົດບັນທຶກຮ່ວມລະຫວ່າງ ຄຍປປ ກັບ 3 ອົງການ



(ສພຊ) ຕອນປ່າຍຂອງ ວັນຈັນວັນທີ 14 ພະຈິກ 2022 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງອຸດົມໄຊ, ໄດ້ຈັດພິທີເຊັນ ບົດບັນທຶກຮ່ວມການປະສານງານ ລະຫວ່າງຄະນະກຳມະການຍຸຕິທຳ ແລະບ້ອນກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມ ສະຫງົບ (ຄຍປປ) ສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ກັບ 3 ອົງ ການ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງ ທ່ານ ຄຳເຜີຍ ງອນວັນຄຳ ຮອງ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ມີທ່ານ ນາງ ຈັນສະໝອນ ທິບ ພະຍາງ ປະທານອົງການກວດກາ ລັດແຂວງ, ທ່ານ ທອງຄານ ວັດ ສະດາກອນ ປະທານຄະນະກຳມະ ການຍຸຕິທຳ ປ້ອງກັນຊາດ ແລະ ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ; ມີບັນ ດາທ່ານຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງ, ຜູ້ຕາງໜ້າກອງບັນ ຊາການທະຫານແຂວງ, ສະຫະ ຜັນນັກຮົບເກົ່າແຂວງ, ຫົວໜ້າ ຂະແໜງ ແລະ ວິຊາການຂະແໜງ

ກ່ຽວຂ້ອງພາຍໃນສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງເຂົ້າຮ່ວມ. ການເຊັນບົດບັນທຶກ ໃນຄັ້ງນີ້, ແມ່ນເພື່ອເປັນການຈັດ ຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍຂໍ້ຕົກລົງຮ່ວມ ລະຫວ່າງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກັບອົງການປົກຄອງແຂວງ ສະ ພາປະຊາຊົນ (ຄຍປປ) ລົງວັນທີ 4 ກຸມພາ 2022 ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການ ປະສານງານ ແລະ ການສະໜອງ ຂໍ້ມູນເຊິ່ງກັນແລະກັນ ມີຄວາມ ສະດວກ, ວ່ອງໄວທັນກັບເວລາ. ໃນພິທີ, ຄະນະຮັບຜິດ ຊອບໄດ້ຜ່ານບົດບັນທຶກຮ່ວມ ການປະສານງານລະຫວ່າງຄຍປປ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກັບ 3 ອົງ ການຄື: ອົງການກວດກາລັດ ແຂວງ, ກອງບັນຊາການທະຫານ ແຂວງ ແລະ ສະຫະຜັນນັກຮົບ ເກົ່າແຂວງ ເຊິ່ງເນື້ອໃນບົດບັນ ທຶກປະກອບມີ 3 ໝວດ, 7 ມາດ ຕາ ໄດ້ກຳນົດຫລັກການ, ຂັ້ນ ຕອນ, ເນື້ອໃນ ແລະ ກົນໄກການ ປະສານງານ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ການ

ປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງແຕ່ລະພາກສ່ວນໃຫ້ ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງພັກ ແລະ ຖືກຕ້ອງຕາມລະບຽບກົດໝາຍ. ຕອນທ້າຍພິທີ, ປະທານ ໄດ້ສະແດງຄວາມຊົມເຊີຍຕໍ່ຄະ ນະຮັບຜິດຊອບຮ່າງບົດບັນທຶກ, ໃນການກະກຽມຮ່າງບົດບັນທຶກ ການປະສານງານດັ່ງກ່າວ ແລະ ສິ່ງໃຫ້ອົງການກ່ຽວຂ້ອງປະກອບ ຄຳຄິດເຫັນໃສ່ເຮັດໃຫ້ບົດບັນ ທຶກດັ່ງກ່າວ ສົມບູນ ແລະ ໄດ້ ຕົກລົງເຫັນດີເປັນເອກະພາບເຊັນ ບົດບັນທຶກນີ້. ພ້ອມນັ້ນ, ທ່ານ ຍັງໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້ອົງການກ່ຽວ ຂ້ອງ ນຳເອົາເນື້ອໃນບົດບັນທຶກ ໄປຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມໃຫ້ແກ່ພະ ນັກງານ-ລັດຖະກອນ ແລະ ກຳ ລັງພາຍໃນກົມກອງຂອງຕົນ ໃຫ້ ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈ ແລະ ໃຫ້ເອົາໃຈ ໃສ່ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບົດ ບັນທຶກຮ່ວມດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ປາກົດ ຜົນເປັນຈິງ. (ແສງພອນ ອິນນະລິງ)

ສພຊ ໄຊສົມບູນ ເຂົ້າຮ່ວມຂະບວນການອອກແຮງງານ



(ສພຊ) ເພື່ອປະຕິບັດ ຕາມໜັງສືແຈ້ງການ ສະບັບເລກ ທີ 1349/ຄຊປປ-ຊ-ບ, ລົງວັນ ທີ 9 ພະຈິກ 2022 ແລະ ເພື່ອ ເປັນການປະຕິບັດຕາມສິດ, ພາ ລະບົດບາດຂອງວຽກງານ 3 ອົງ ການຈັດມະຫາຊົນ; ໃນຕອນປ່າຍ ຂອງວັນທີ 10 ພະຈິກ 2022 ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນຂອງບັນ ດາພະແນກການ, ອົງການ, ກົມ ກອງ ຕະຫລອດຮອດບໍລິສັດ-ລັດ ວິສາຫະກິດຕ່າງໆທົ່ວແຂວງໄຊ ສົມບູນ ລວມທັງສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງໄຊສົມບູນ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມ ຂະບວນການອອກແຮງງານ ເຊິ່ງ ນຳພາພະນັກງານຂອງສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງໄຊສົມບູນໂດຍສະ ຫາຍ ລິຈິງ ເກຍເປົາ ຮອງປະທານ

ຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ- ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ແລະ ສະຫາຍ ນາງ ຄຳຫລ້າ ທອງສິວອນ ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການ ເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາສະ ຫາຍຄະນະເລຂາຊາວໜຸ່ມໜ່ວຍ, ຄະນະປະທານກຳມະບານໜ່ວຍ ແລະຄະນະປະທານແມ່ຍິງໜ່ວຍ ຕະຫລອດຮອດສະມາຊິກ 3 ອົງ ການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນຂອງສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງໄຊສົມບູນ ເຂົ້າ ຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ. ຂະບວນການອອກແຮງ ງານຄັ້ງນີ້, ແມ່ນໄດ້ອະນາໄມ, ຕັດຫຍ້າ ຕັດຫຍ້າຖາງປ່າ ຢູ່ເສັ້ນທາງ ແລະ ຝາກຕ້ານເຈືອນ ລຽບແຄມແມ່ ນ້ຳຈັງ ເຊິ່ງເລີ່ມແຕ່ຂົວເບຕິງ I

ໃນເທສະບານ ບ້ານພູຫົວຊ້າງ ຫາຖ້ຳເຈົ້າອະນຸວົງ ເຊິ່ງແມ່ນກິດ ຈະກຳໜຶ່ງເພື່ອເປັນການຂ້າມນັບ ຮັບຕ້ອນພິທີສົມໂຜດຫໍຫລັກ ເມືອງ ແລະ ຮູບປັ້ນຫລໍ່ ເຈົ້າອະ ນຸວົງ ທີ່ຕິດພັນກັບກິດຈະກຳສິ່ງ ເສີມການທ່ອງທ່ຽວ ຢູ່ແຂວງໄຊ ສົມບູນ ໃຫ້ມີຄວາມເປັນລະບຽບ ຮຽບຮ້ອຍ, ສະອາດງາມຕາ ໂດຍ 3 ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນຂອງ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງໄຊສົມບູນ ໄດ້ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ ປະ ຕິບັດຈັດຕັ້ງອະນາໄມ, ຕັດຫຍ້າ ລຽບແຄມນ້ຳຈັງ ຕາມຂອບເຂດ ທີ່ຂຶ້ນເທິງ ມອບໝາຍໄວ້ໃຫ້ຈົນ ສຳເລັດ ຕາມໜ້າທີ່. (ນາງ ອຳໄພພອນ ແກ້ວວິໄລ)

ໜ່ວຍຊາວໜຸ່ມ ສພຊ ຫົວພັນ ສຳເລັດ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 4 ບຸກປະຈຳປີ

(ສພຊ) ວັນທີ 11 ພະ ຈິກ 2022 ໜ່ວຍຊາວໜຸ່ມສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຊ) ຫົວ ພັນ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມດຳເນີນ ບັນຊີວິດການເມືອງ, ກວດກາ, ຕີລາຄາແບ່ງປະເພດການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 4 ບຸກ ຄັ້ງທີ II ປະຈຳປີ 2022 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະ ຊຸມ ສພຊ ຫົວພັນພາຍໃຕ້ການ ເປັນປະທານຂອງສະຫາຍ ຄອນ ສະຫວັນ ຂັນທະວີໄຊເລຂາໜ່ວຍ ຊາວໜຸ່ມ ສພຊ ຫົວພັນ ໂດຍ ການເຂົ້າຮ່ວມຂອງສະຫາຍ ຄຳຝອງ ກົ້ວມິໄຊ ຮອງເລຂາ ໜ່ວຍພັກ, ເລຂາທິການ ສພຊ ຫົວພັນ, ມີຜູ້ຕາງໜ້າມາຈາກຄະ ນະບໍລິຫານງານຊາວໜຸ່ມແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາສະມາຊິກຊາວ ໜຸ່ມພາຍໃນໜ່ວຍເຂົ້າຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຜັງ ບົດສະຫລຸບຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 4 ບຸກ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງ ແຜນການເຄື່ອນໄຫວ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງໜ່ວຍຊາວໜຸ່ມ ສພຊ ຈາກສະຫາຍ ຄອນສະຫວັນ ຂັນ



ທະວີໄຊ ພ້ອມທັງຮັບຜັງປະກອບ ຄຳຄິດຄຳເຫັນໃສ່ບົດສະຫລຸບຂອງ ບັນດາສະຫາຍສະມາຊິກຊາວໜຸ່ມ ເຮັດໃຫ້ມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ ແລະ ການວາງທິດທາງແຜນການໃຫ້ ເໝາະສົມກັບຈຸດພິເສດຄວາມ ເປັນຈິງຂອງໜ່ວຍ ສາມາດຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ໄດ້ຕາມຄາດໝາຍ. ຈາກນັ້ນ, ສະມາຊິກຊາວໜຸ່ມທຸກ ສະຫາຍ ໄດ້ຜ່ານໃບສຳຫລວດ ຕີນເອງ ທັງພ້ອມກັນຕີລາຄາແບ່ງ ປະເພດຕາມມາດຖານເງື່ອນໄຂ ຕາມເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນການສ້າງ ຊາວໜຸ່ມ 4 ບຸກ ເຊິ່ງພາຍໃນ ໜ່ວຍມີສະມາຊິກຊາວໜຸ່ມ ທັງ

ໜົດ 36 ສະຫາຍຍິງ 14 ສະ ຫາຍ, ປະເມີນຜົນຕົວຈິງ 31 ສະຫາຍ ຍິງ 12 ສະຫາຍ. ຕອນທ້າຍກອງປະຊຸມ, ສະຫາຍ ຄຳຝອງ ກົ້ວມິໄຊ ໄດ້ມີ ຄຳເຫັນໂອ້ລົມ ໂດຍສະຫາຍໄດ້ ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ ຜົນງານທີ່ຊາວໜຸ່ມສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງ ຍາດມາໄດ້ໃນໄລຍະ ໜຶ່ງປີຜ່ານມາ; ເນັ້ນໜັກໃຫ້ ຄະນະໜ່ວຍຊາວໜຸ່ມ ເອົາໃຈ ໃສ່ນຳພາ-ຊີ້ນຳສະມາຊິກຂອງຕົນ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ ຊາວໜຸ່ມ 4 ບຸກ, ຕິດຕາມກວດກາການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານຂອງ

ສະມາຊິກພາຍໃນໜ່ວຍ ພ້ອມ ທັງປັບປຸງແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ ແລະ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ສະມາຊິກຊາວ ໜຸ່ມທຸກສະຫາຍຈົ່ງພ້ອມກັນ ຮັກ ສາມູນເຊື່ອຄວາມສາມັກຄີ ພາຍ ໃນ ແລະ ພາຍນອກ ໃຫ້ແໜ້ນ ແຜ່ນ, ເຝິກຝົນຫລໍ່ຫລອມຕີນ ເອງ ຊອກສະແຫວງຫາຄວາມຮູ້ ໃໝ່ໆ ມາພັດທະນາຕົນເອງ ແລະ ການຈັດຕັ້ງໃຫ້ດີຂຶ້ນ ເອົາໃຈໃສ່ ສ້າງເສດຖະກິດຄອບຄົວໃຫ້ໄດ້ ລາຍຮັບຫລາຍຂຶ້ນ, ເປັນເຈົ້າ ການຮັກສາມູນເຊື່ອໜ່ວຍຊາວ ໜຸ່ມ 4 ບຸກຕະຫລອດໄປ. (ເວີນ ແກ້ວບຸນມີ)

ຕິດຕາມ, ກວດກາ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ

(ສພຊ) ກອງປະຊຸມຕິດ ຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການ ແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ໄດ້ຈັດ ຂຶ້ນຢູ່ 5 ຈຸດຂອງແຂວງຄື: ພະແນກຍຸຕິທຳແຂວງ, ພະແນກ ສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາແຂວງ, ປກສ ແຂວງ, ສູນບຳບັດຢາເສບ ຕິດ ແລະ ຄຳຍຄຸມຂັງແຂວງ ແລະ ຫ້ອງປະຊຸມໃຫຍ່ເມືອງໄຊ ຍະບູລີ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 14- 16 ພະຈິກ 2022 ໂດຍການ ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ເພັງນິ ລັນ ຄຳຜັນເພັງ ປະທານສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງໄຊຍະບູລີ, ມີຄະ ນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກຍຸ ຕິທຳແຂວງ, ປະທານ-ຮອງປະ ທານສານປະຊາຊົນແຂວງ, ຫົວ ໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າໄອຍະການປະ ຊາຊົນແຂວງ, ກົມກອງ, ກຳມະ ການພັກເມືອງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວ ໜ້າຫ້ອງການ ພ້ອມດ້ວຍຫົວໜ້າ ຂະແໜງເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ. ໃນພິທີ, ທ່ານ ສົມມະ ນາ ປິນທິປ ປະທານຄະນະກຳມະ ການຍຸຕິທຳ ແລະ ປກຊ-ປກສ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ຂຶ້ນ ຜ່ານເອກະສານຈຳນວນ 3 ສະ ບັບຄື: ມະຕິຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 04/ສພຊ, ລົງວັນ ທີ 10 ສິງຫາ 2021 ວ່າດ້ວຍ



ການຮັບຮອງເອົາວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບ ຕິດ ແຕ່ປີ 2021-2023, ຄຳ ແນະນຳຂອງຄະນະປະຈຳສະພາ ແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 04/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 18 ກໍລະກົດ 2022 ໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າໄອຍະການປະ ຊາຊົນແຂວງ, ກົມກອງ, ກຳມະ ການພັກເມືອງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວ ໜ້າຫ້ອງການ ພ້ອມດ້ວຍການ ກວດກາວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍ ຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການ ງານຍຸຕິທຳ ແລະ ປກຊ-ປກສ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ຂຶ້ນ ຜ່ານເອກະສານຈຳນວນ 3 ສະ ບັບຄື: ມະຕິຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 04/ສພຊ, ລົງວັນ ທີ 10 ສິງຫາ 2021 ວ່າດ້ວຍ

ການຮັບຮອງເອົາວາລະແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX. ພ້ອມດຽວກັນນີ້, ປະ ທານໄດ້ມີຄຳຖາມເຈາະຈົ້ມ ກ່ຽວ ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະ ແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂ ບັນຫາຢາເສບຕິດ. ຈາກນັ້ນ, ຕາງໜ້າອົງການໄອຍະການປະຊາ ຊົນແຂວງ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ, ກົມກອງ ແລະ ບັນດາພະແນກ ການຂອງແຂວງ ໄດ້ລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງ ຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາ ຢາເສບຕິດ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເຊິ່ງໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນດ້ານດີ, ດ້ານ ອ່ອນ ແລະ ຂໍ້ຄົງຄ້າງທີ່ໄດ້ຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດຕົວຈິງຜ່ານມາ ແລະ ບັນ ດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຍັງໄດ້ປະກອບຄຳ ຄິດຄຳເຫັນຕື່ມອີກ.

ທັງນີ້, ກໍເພື່ອເປັນບ່ອນ ອີງໃຫ້ແກ້ບັນດາກຳມະທິການ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ຫັນ ເປັນແຜນການລະອຽດຂອງຕົນ ໃນການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິ ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດບັນ ລຸຜົນສຳເລັດ; ອີກດ້ານໜຶ່ງກໍເພື່ອ ເປັນຂໍ້ມູນໃນການກະກຽມເນື້ອ ໃນຕ່າງໆ ເປັນຕົ້ນແມ່ນບົດປະ ກອບຄຳເຫັນ, ຄຳຊັກຖາມ ແລະ ເອກະສານອື່ນໆ ເພື່ອມີຈຳລະນາ ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທືອ ທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດ ທີ IX ເຮັດໃຫ້ການຕິດຕາມກວດ ກາຢູ່ກອງປະ ຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ມີປະສິດທິຜົນ. (ອິນທິ ຂຽວສີຝ້າ)



ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ

ຂີ້ແຮ້ປຽກ ເປັນອິກບັນຫາ ໜຶ່ງທີ່ມັກເກີດຂຶ້ນເລື້ອຍໆກັບ ຫລາຍໆຄົນ ທັງຍິງ ແລະ ຊາຍ ເຊິ່ງ ມັນເຮັດໃຫ້ຂາດຄວາມໝັ້ນໃຈ ແລະ ສ້າງຄວາມບໍ່ພໍໃຈຢ່າງຫລວງຫລາຍ ຕໍ່ກັບຜູ້ກ່ຽວເອງ ເພາະວ່ານອກຈາກ ເຫຼືອທີ່ອອກມາຫລາຍແລ້ວ ຍັງເຮັດ ໃຫ້ມີກິ່ນນໍ້າອີກ.

ການທີ່ເຫຼືອອອກຫລາຍນັ້ນ ແມ່ນເກີດມາຈາກຕອມເຫຼືອທີ່ຜະລິດ ອອກມາຫລາຍກວ່າປົກກະຕິ ຈຶ່ງເຮັດ ໃຫ້ບໍລິເວນຂີ້ແຮ້ມີຄວາມຊຸ່ມຕະ ຫລອດເວລາ. ສໍາລັບທ່ານໃດທີ່ກໍາລັງ ປະສົບກັບບັນຫາເຫລົ່ານີ້ ຢ່າປ່ອຍໃຫ້



ເຫຼືອຂອງທ່ານຫລຸດຜ່ອນຄວາມໝັ້ນ ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ ສະບັບນີ້ຈະນໍາ ໃຈຂອງຕົນເອງລົງ ສະນັ້ນ, ໃນຄໍລໍາ ສະເໜີການກໍາຈັດເຫຼືອຂຶ້ນຕົນໃນວົງ ແຂນຂອງທ່ານ ດັ່ງນີ້:



ສໍາລາກະວີ

ບຸກຄົນດີເດັ່ນ

- * ຜົນກວດກາປະກາດໄວ້ ຄົນເດັ່ນດັງປະຈໍາປີ ຖະແຫລງເປັນຄໍາເວົ້າ ໃຫ້ຜະນັກງານທົ່ວຫ້ອງ
- * ໃນນັ້ນ ເດັ່ນໜຶ່ງໄດ້ ເປັນຄົນດຽວຜົນງານດີ ຄົນນັ້ນຄືຫົວໜ້າ ເປັນແວ່ນແຍງສ່ອງໃຫ້
- * ເດັ່ນສອງເພິ່ນເລືອກໄດ້ ສະເຫລີຍມາຍັງເຮົາ ໃຫ້ຄ່ອຍເດີນຕາມຕ້ອຍ ຢ່າເປັນຄົນຫຍໍ້ທໍ້
- * ສ່ວນວ່າຊຸມລູກນ້ອງ ຕາມປະເພນີການ ຈຶ່ງພາກັນຂຸ່ນຂ້ອງ ກັມໜ້າເກັບກອດໄວ້
- * ແປກໃຈຄົນທີ່ໄດ້ ຄົນທີ່ມີວິໄສທັດ ເປັນຫຍັງຄົນພາຍໃຕ້ ຄືບໍ່ດີເດັ່ນດ້າມ
- * ຄັນວ່າເຫລົ່າລູກນ້ອງ ທ່ານເອງເປັນຄົນນໍາພາ ເຂົາຊິດີຫລິ້ນຮ້າຍ ມີຫຍັງກໍຕ້ອງເວົ້າ

- # ໂດຍ: ຫລານເຈົ້ານ້ອຍ
- ໄຂກ່າວເປັນທາງການ ອອກມາປະຈັກແຈ້ງ ອອກມາເປັນຕົວຢ່າງ ການຮູ້ທົ່ວກັນ
- ຄົນເກົ່າຄົນເດີມ ເດັ່ນດັງໂດຍແທ້ ການນໍາພາດີເດັ່ນ ຜະນັກງານໄດ້ໄຕ່ຕາມ ວ່າຊື່ນ!
- ຮອງທ່ານຄືເຄີຍ ເຫລົ່າຄົນສະໝຸນນ້ອຍ ຮອຍທາງເພິ່ນກໍ່ ຄືກໍ່ເກົ່າຫລັງ
- ກາງອ່ອນລົງມາ ຄັດເລືອກກັນເຄີຍຄຸ້ນ ຄາໃຈຈາຈິມ ຄວາມເສົ້າໂສກກະໃຈ
- ຕົວເດັ່ນປະຈໍາປີ ສ່ອງສີໃສແທ້ ການນໍາພາຂອງທ່ານ ຕາມໃຈນັ້ນປາຖະໜາ
- ເຂົາອ່ອນຄືເຫັນ ຈຶ່ງເປັນແນວນີ້ ນາຍເອງຄວນສອນສັ່ງ ແນວນັ້ນຈຶ່ງວ່າດີ ຊື່ນຕວ່າ!

- ອາບນໍ້າເປັນປະຈໍາ: ຢ່າງ ໜ້ອຍມື້ລະສອງເທື່ອ ເພາະວ່າປະເທດ ລາວເປັນປະເທດທີ່ຮ້ອນ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ ມີເຫຼືອອອກຫລາຍ ໂດຍສະເພາະຜູ້ທີ່ ມັກຫລິ້ນກິລາ ຫລື ອອກກໍາລັງກາຍ ໃນຕອນແລງ.
- ຜະຍາຍາມຢ່າໃຫ້ເຫຼືອ ອອກ: ຖ້າທ່ານຮູ້ວ່າທ່ານເປັນຄົນທີ່ ເຫຼືອອອກງ່າຍ ຄວນຈະລະມັດລະວັງ ບໍ່ໃຫ້ເຫຼືອອອກ ໂດຍເລືອກທີ່ຈະຢູ່ ໃນສະຖານທີ່ທີ່ມີລົມລ່ວງດີ.
- ເລືອກເຄື່ອງນຸ່ງທີ່ໃສ່ສະ ບາຍ: ເລືອກເສື້ອ ທີ່ສວມໃສ່ສະບາຍ ແລະ ລະບາຍອາກາດໄດ້ດີ.
- ຜ້າອະນາໄມສາມາດຊ່ວຍ ໄດ້: ວິທີການນີ້ອາດຈະແປກ ແຕ່ເປັນ ຢ່າບັນເທົາເຫຼືອທີ່ມີປະສິດທິພາບ ຫລາຍ ເໝາະສໍາລັບຄົນທີ່ເຫຼືອອອກ ຫລາຍ ວິທີການໃຊ້ພຽງແຕ່ໃສ່ຜ້າອະ ນາໄມຂະໜາດນ້ອຍ ຕິດກັບບໍລິເວນ ເສື້ອໃຕ້ຂີ້ແຮ້. (ຖ້າທ່ານມີເຫຼືອນ້ອຍ ສາມາດໃຊ້ວິທີການຕັດເປັນເຄິ່ງເຜື້ອ ປະຍັດ) ເພາະນໍ້າຢາທີ່ມີຢູ່ໃນຜ້າອານາ ໄມຈະຊ່ວຍດູດຊຶມທາດແຫລວ ຫລື ເຫຼືອໄດ້ເປັນຢ່າງດີ ແລະ ຮັບປະກັນໄດ້ ຜົນເຖິງວ່າຂີ້ແຮ້ຂອງທ່ານຈະເຫຼືອ ອອກຫລາຍພຽງໃດກໍຕາມ.
- ເປືອກໝາກນາວ: ຝານ ເປືອກໝາກນາວບາງໆ ແລ້ວບິບເອົາ ນໍ້າອອກ ແລ້ວເອົາເປືອກໝາກນາວ ມາຖູກກັບຂີ້ແຮ້ ປະໄວ້ໃຫ້ແຫ້ງ ແລ້ວ ຫາໂຮອນໃສ່ ກໍຈະຊ່ວຍໄດ້.
- ໃຊ້ໂຮອນ: ທ່ານຄວນ ເລືອກຊະນິດທີ່ມີສ່ວນປະກອບຂອງ ຢາຕ້ານເຊື້ອສະເພາະ (Antiperspirant) ເພາະມັນຈະຊ່ວຍຫລຸດການເຫຼືອ ອອກ ຫລືສາເຫດທີ່ເຮັດໃຫ້ເກີດການ ອຸດຕັນໃນທີ່ເຫຼືອ ຜ່ອມທັງຫລຸດຜ່ອນ ການໄຫລຂອງເຫຼືອ ແລະ ເລືອກໃຊ້ ປະເພດທີ່ມີຢາດັບກິ່ນ (deodorant) ເພື່ອຊ່ວຍເຮັດໃຫ້ທ່ານບໍ່ມີກິ່ນເຫຼືອ ຕະຫລອດທັງວັນ.



ທັກທາຍ ລະບາຍ

ສາວຈິມ

(ເລື່ອງເບີງ ເວົ້າແບບກັນເອງ ບໍ່ເຄິ່ງຜິທີການ)

* ສະແດງຄວາມຍິນດີນໍາ ຍາ ສຸລິນນະລົງ ພະນັກງານ- ລັດຖະກອນ ສພຊ ເຂດ 14 ແຂວງສະລະລັບ ທີ່ໄດ້ປະກາດແຕ່ງ ດອງຄອບຄອງຫົວໃຈຄົນຮັກຢ່າງເປັນທາງການ ແລະ ເຂົ້າພິ ທິມັດແຂນປ້ອນໄຂໃນອາທິດຜ່ານມາ ຊໍ່ໃຫ້ເປັນຄູ່ສ້າງ ສົມຮົດ ສົມຫວັງ ຄວາມສຸກໄຫລມາໄຮມ ຮ່ອມຮຽງກັນລົບເຫ້າ ໄມ້ ຍອດທອງກະບອງແກ້ວ ຄ່າບູຮານຂາບກ່າວ ພະຍານຮັກຫລັງ ລັບ ກາຍຂ້າມເຄິ່ງເທົາລ ພຸ້ນເປີ!

* ອາທິດຜ່ານມາ ເຫັນຂ່າວວ່າພະຍາດໄຂ້ຍຸງລາຍ ຍັງ ສືບຕໍ່ລະບາດຢ່າງຫລວງຫລາຍ ແລະຫນ້າເປັນທ່ອງເປັນໄຂຍ ເພາະຜູ້ຕິດເຊື້ອໃໝ່ມີໄຕເລກສູງຂຶ້ນນັບມື້ ຖືເປັນອັນດັບໜຶ່ງ ແມ່ນບະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ຖັດຈາກນັ້ນແມ່ນແຂວງຫລວງ ບ້າຫາ ຕໍ່ມາແມ່ນອັດຕະປື... ເຊິ່ງບັດດຸບັນເສຍຊີວິດສະເລັມ 22 ກໍລະນີໃນຂອບເຂດທີ່ລະບຸເຫດ 5 ບໍ່ລາບອາແລ້ງ ເອົາໃຈໃສ່ປະ ຕິບັດ ພັບ້ອງເອີຍ! ເພື່ອກໍາລັດຍຸງລາຍ ຜູ້ນໍາພາເຊື້ອ ເສື້ອວ່າ ເປັນຕາຍ້ານ ອັນຕະລາຍບໍ່ຫລາຍໜ້ ຍຸງລາຍໄຕເລັກນ້ອຍ ຄົນຕາຍຍ້ອນນັບບໍ່ໄຫລ ແລ້ວເດີ!

* ສປປລາວ ໄດ້ຮັບການຄັດເລືອກ ໃຫ້ເປັນ 1 ໃນ 25 ປະເທດທີ່ໂລກ ພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້ "ຊຸມຊົນຕໍ່ການອະນຸລັກເປັນປະ ໃຫຍດຕໍ່ບຸກຄົນ" ແລະ ໄດ້ຮັບການຄັດເລືອກໃຫ້ເປັນພຽງໜຶ່ງ ດຽວ ຈາກບັນດາ 10 ປະເທດອາຊຽນ ທີ່ມີຈຸດໜາຍປາຍທາງ ໃນການທ່ອງທ່ຽວທີ່ໜ້າສົນໃຈ ແລະຕ້ານຕໍ່ໜ້າສຸດສໍາລັບປີ 2023 ຕາມຂ່າວລາບອາແລ້ງ ຈຸດເດັ່ນ ສປປລາວ ຊາດປະຊາ ດີໃຈ ພໍ່າເຜີຍຮອຍຍື່ມ ລາວກາຍເປັນປະເທດ ສູນກາງການ ທ່ອງທ່ຽວ ໂລກໂລກາຮັບຮູ້ ສາກົນຍ້ອງທົ່ວເຄິ່ງ ຄົກເດ!

ຊອບຍັ້ມ # ແອ່ນຕຸ້ງ

ເລື່ອງ: ຄັອບຕີ
ນີ້ໜຶ່ງ ນາງເມຍ ບອກຫົດເອບ ຮ້ອນແຊມເຄື່ອງໃຊ້ໃນ ເຮືອນທີ່ເປ່ເພມາດົນ ພາຍຫລັງທີ່ບິ່ງເບິ່ງຜິດຕອກເຫລັກຕະປູດົບ ເຕີບ ນາງກໍເອີ້ນຂຶ້ນວ່າ:

ນາງເມຍ: ຄັອບຕີອ້າຍປານສາຍພໍ່າຜ່າເນາະ!
ຫົດເອບ: ນັ້ນອາດບອກວ່າ ມັນໄອແມ່ນບໍ່!
ນາງເມຍ: ບໍ່ ນັ້ນອາດວ່າ ມັນພາດບໍ່ຖືກບ່ອນ ເກົ່າຈິກເຮື້ອ
ຫົດເອບ: ແຮ່ງ!!!



ຄະຕິເຕືອນໃຈ

ດອກຂະຍອມ

ນຸ່ງເສື້ອລາຍຫມາເທົ່າ ເວົ້າຄວາມເກົ່າ ຜິດກັນ

ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

ມາດຕາ 56 ລິຂະສິດ ກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ແລະ ຜະລິດຕະພັນສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ຂໍ້ມູນ ແລະ ຜະລິດຕະພັນສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ທີ່ໃຊ້ງົບປະມານຂອງລັດ ຫຼື ໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ ຈາກຕ່າງປະເທດ, ພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ຕ້ອງເປັນລິຂະສິດຂອງລັດ.

ລິຂະສິດ ກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ແລະ ຜະລິດຕະພັນສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ໃຫ້ປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຊັບສິນທາງປັນຍາ, ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ໝວດທີ 3

ການຄຸ້ມຄອງໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ

ມາດຕາ 57 ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ

ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ ມີ ດັ່ງນີ້:

1. ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກແຫ່ງຊາດ;
2. ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກວຽກສະເພາະ.

ມາດຕາ 58 ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກແຫ່ງຊາດ

ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກແຫ່ງຊາດ ແມ່ນ ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສະຖານີອ້າງອີງການວັດແທກແບບຕໍ່ເນື່ອງແຫ່ງຊາດ ທີ່ສ້າງຂຶ້ນຢູ່ຈຸດໃດໜຶ່ງ ເທິງພື້ນຜິວໂລກທີ່ແນ່ນອນ ເພື່ອກຳນົດຕາໜ່າງສຳຫລວດວັດແທກພື້ນຖານແຫ່ງຊາດ ຢ່າງເປັນລະບົບ ແລະ ເອກະພາບ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ.

ມາດຕາ 59 ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກວຽກສະເພາະ

ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກວຽກສະເພາະ ແມ່ນ ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສະຖານີອ້າງອີງການວັດແທກແບບຕໍ່ເນື່ອງ ວຽກສະເພາະ ທີ່ສ້າງຂຶ້ນຢູ່ຈຸດໃດໜຶ່ງ ເທິງພື້ນຜິວໂລກທີ່ແນ່ນອນ ເພື່ອນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານສະເພາະໃດໜຶ່ງ ຊຶ່ງຕ້ອງນຳໃຊ້ຂໍ້ມູນເຄົ້າການສຳຫລວດວັດແທກພື້ນຖານແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະຕິບັດ ຕາມມາດຕະຖານເຕັກນິກແຫ່ງຊາດ ທີ່ປະກາດໃຊ້ໃນແຕ່ລະໄລຍະ.

ມາດຕາ 60 ການຄຸ້ມຄອງໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ

ການຄຸ້ມຄອງໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ ມີ ດັ່ງນີ້:

1. ການສ້າງໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ;
2. ການນຳໃຊ້ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ;
3. ການປົກປັກຮັກສາໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ.

ມາດຕາ 61 ການສ້າງໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ

ລັດຖະບານ ເປັນຜູ້ກຳນົດການສ້າງໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ ແຫ່ງຊາດ ແລະ ການນຳໃຊ້ທີ່ດິນ ສຳລັບການສ້າງໂຄງລ່າງພື້ນຖານດັ່ງກ່າວ ຕາມການສະເໜີຂອງກະຊວງພາຍໃນ ເພື່ອນຳສະເໜີຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ພິຈາລະນາ.

ກະຊວງພາຍໃນ ເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບສ້າງໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກແຫ່ງຊາດ ພາຍຫຼັງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ພິຈາລະນາຮັບຮອງ.

ການສ້າງໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກວຽກສະເພາະ ຕ້ອງປະສານສົມທົບ ແລະ ເປັນເອກະພາບກັບ ກະຊວງພາຍໃນ ແລະ ປະຕິບັດຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 59 ຂອງກົດໝາຍສະບັບນີ້.

ມາດຕາ 62 ການນຳໃຊ້ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ

ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ມີຈຸດປະສົງນຳໃຊ້ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກແຫ່ງຊາດ ຕ້ອງໄດ້ຂໍອະນຸຍາດນຳກະຊວງພາຍໃນ ແລະ ຕ້ອງລາຍງານພະແນກພາຍໃນ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ຫຼື ຫ້ອງ ການພາຍໃນ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ ບ່ອນໂຄງລ່າງພື້ນຖານຕັ້ງຢູ່ ກ່ອນນຳໃຊ້ ພ້ອມທັງຮັບປະກັນບໍ່ໃຫ້ໂຄງລ່າງພື້ນຖານທີ່ຕົນນຳໃຊ້ນັ້ນເປ່ເຜ ແລະ ເສຍຫາຍ ຕະຫຼອດໄລຍະເວລານຳໃຊ້.

ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ເປັນຜູ້ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກວຽກສະເພາະທີ່ຕົນສ້າງ ຕາມຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ໂດຍມີການປະສານສົມທົບກັບ ກະຊວງພາຍໃນ.

ຜູ້ມີສິດນຳໃຊ້ທີ່ດິນ ບ່ອນໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກແຫ່ງຊາດ ແລະ ວຽກສະເພາະ ຕັ້ງຢູ່ ຕ້ອງອໍານວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ແກ່ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ນຳໃຊ້ໂຄງລ່າງພື້ນຖານດັ່ງກ່າວ.

ມາດຕາ 63 ການປົກປັກຮັກສາໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ

ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ມີ ພັນທະ ປົກປັກຮັກສາໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກແຫ່ງຊາດ ແລະ ວຽກສະເພາະ. ໃນກໍລະນີພົບເຫັນໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ ດັ່ງກ່າວ ເປ່ເຜ, ເສຍຫາຍ, ຖືກທຳລາຍ, ຍົກຍ້າຍ ຫຼື ມີຄວາມສ່ຽງທີ່ຈະພາໃຫ້ມີຄວາມເສຍຫາຍ ຕ້ອງແຈ້ງໃຫ້ອົງການປົກຄອງບ້ານ, ຫ້ອງການພາຍໃນ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ, ພະ

ແນກພາຍໃນແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ແລະ ພາກສ່ວນອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຢ່າງທັນການ ຕາມແຕ່ລະກໍລະນີ.

ກະຊວງພາຍໃນ ມີ ຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການປົກປັກຮັກສາໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກແຫ່ງຊາດ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍສະບັບນີ້, ສ່ວນບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການປົກປັກຮັກສາ ໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກວຽກສະເພາະ ຕາມຂອບເຂດຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ.

ທີ່ດິນ ທີ່ເປັນບ່ອນຕັ້ງໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສະຖານີອ້າງອີງການວັດແທກແບບຕໍ່ເນື່ອງແຫ່ງຊາດ ແລະ ວຽກສະເພາະ ແມ່ນ ທີ່ດິນທີ່ຕ້ອງໄດ້ຮັບການປົກປັກຮັກສາ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທີ່ດິນ, ກົດໝາຍອື່ນ ແລະ ລະບຽບການ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ໃນກໍລະນີມີຄວາມຈຳເປັນ ຕ້ອງໄດ້ຍົກຍ້າຍໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ ຫຼື ສະຖານີອ້າງອີງການສຳຫລວດແບບຕໍ່ເນື່ອງແຫ່ງຊາດບົນພື້ນຖານຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການໃນການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງຊາດ ແລະ ວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ຕ້ອງໄດ້ຮັບການເຫັນດີຈາກກະຊວງພາຍໃນ ແລະ ຮັບຜິດຊອບໃຊ້ຈ່າຍໃນການກໍ່ສ້າງຄືນໃໝ່ທັງໝົດ, ສ່ວນການຍົກຍ້າຍໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ ຫຼື ສະຖານີອ້າງອີງການວັດແທກແບບຕໍ່ເນື່ອງວຽກສະເພາະນັ້ນ ກໍຕ້ອງແຈ້ງກະຊວງພາຍໃນ.

ຂັ້ນຕອນການປົກປັກຮັກສາໂຄງລ່າງພື້ນຖານສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສະຖານີອ້າງອີງການວັດແທກແບບຕໍ່ເນື່ອງແຫ່ງຊາດ ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນລະບຽບການສະເພາະ.

ພາກທີ VI

ການປະກອບວິຊາຊີບ ແລະ ທຸລະກິດ ກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ໝວດທີ 1

ການປະກອບວິຊາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ມາດຕາ 64 ການປະກອບວິຊາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ການປະກອບວິຊາຊີບ ການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ແມ່ນ ການປະກອບອາຊີບຂອງນັກວິຊາການດ້ານການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຕ້ອງໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຈາກກະຊວງພາຍໃນ.

ຜູ້ຈະໄດ້ຮັບອະນຸຍາດເປັນຜູ້ປະກອບອາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຕ້ອງມີເງື່ອນໄຂຄືດັ່ງນີ້:

1. ມີປະກາສະນິຍະບັດ ລະດັບວິຊາສະເພາະຊັ້ນສູງຂຶ້ນໄປທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບວຽກງານການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່;
2. ມີຄວາມຮູ້ທາງດ້ານກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່;
3. ມີຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດ ແລະ ປະສົບການ ກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຢ່າງໜ້ອຍ ສາມປີ ຂຶ້ນໄປ;
4. ຜ່ານການສອບເສັງ, ສຳພາດ ແລະ ຝຶກອົບຮົມ ຈາກກະຊວງພາຍໃນ;
5. ມີເງື່ອນໄຂມາດຕະຖານກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ;
6. ມີເງື່ອນໄຂອື່ນ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ມາດຕາ 65 ເອກະສານປະກອບ ກ່ຽວກັບການປະກອບວິຊາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ເອກະສານປະກອບ ກ່ຽວກັບການປະກອບວິຊາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ມີ ດັ່ງນີ້:

1. ຄຳຮ້ອງ ຕາມການກຳນົດຂອງກະຊວງພາຍໃນ;
2. ສຳເນົາຖ່າຍປັດປະຈຳຕົວ;
3. ສຳເນົາຖ່າຍປະກາສະນິຍະບັດ;
4. ໃບຢັ້ງຢືນການຜ່ານງານ ແລະ ປະສົບການກ່ຽວກັບວຽກງານສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່;
5. ໃບແຈ້ງໂທດ;
6. ໃບກວດ ຫຼື ໃບຢັ້ງຢືນ ສຸຂະພາບ;
7. ເອກະສານອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ມາດຕາ 66 ການພິຈາລະນາ ກ່ຽວກັບການປະກອບວິຊາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ພາຍຫຼັງໄດ້ຮັບເອກະສານປະກອບ ກ່ຽວກັບການປະກອບວິຊາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ແລ້ວ ກະຊວງພາຍໃນ ຕ້ອງຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ພິຈາລະນາ ເອກະສານດັ່ງກ່າວ ພາຍໃນເວລາ ສາມສິບວັນ ນັບແຕ່ວັນໄດ້ຮັບເອກະສານ ຢ່າງຖືກຕ້ອງ ແລະ ຄົບຖ້ວນ ເປັນຕົ້ນໄປ.

ໃນກໍລະນີເອກະສານ ບໍ່ຖືກຕ້ອງ ຫຼື ບໍ່ຄົບຖ້ວນ ກະຊວງພາຍໃນ ຕ້ອງແຈ້ງໃຫ້ຜູ້ຮ້ອງຂໍເປັນລາຍລັກອັກສອນ ເພື່ອປະກອບເອກະສານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຄືນໃໝ່ ພາຍໃນເວລາ ສິບຫ້າວັນ ນັບແຕ່ວັນໄດ້ຮັບແຈ້ງການ ເປັນຕົ້ນໄປ.

ສຳລັບ ຜູ້ປະກອບອາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ທີ່ເປັນຄົນຕ່າງປະເທດ ທີ່ມີຈຸດປະສົງປະກອບວິຊາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຢູ່ ສປປລາວ ໃຫ້ຂໍອະນຸຍາດເຄື່ອນໄຫວ ນຳກະຊວງພາຍໃນ.

ມາດຕາ 67 ການເຄື່ອນໄຫວຂອງຜູ້ປະກອບອາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ຜູ້ປະກອບອາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ທີ່ໄດ້ຮັບໃບອະນຸຍາດ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍສະບັບນີ້ ສາມາດເຄື່ອນໄຫວປະກອບອາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຕາມຂອບເຂດວິຊາຊີບທີ່ຕົນໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ເທົ່ານັ້ນ.

ສຳລັບ ຜູ້ປະກອບອາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ທີ່ເປັນຄົນຕ່າງປະເທດ ຊຶ່ງເຄື່ອນໄຫວສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຢູ່ ສປປລາວ ຕ້ອງເຄື່ອນໄຫວພາຍໃຕ້ການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຄຸ້ມຄອງ ຂອງກະຊວງພາຍໃນ.

ມາດຕາ 68 ການລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ຜູ້ປະກອບອາຊີບດ້ານການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍສະບັບນີ້ ຕ້ອງສົ່ງບົດລາຍງານປະຈຳປີ ກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຕໍ່ກະຊວງພາຍໃນຢ່າງຊ້ຳບໍ່ໃຫ້ກາຍເກົ້າສິບວັນນັບແຕ່ວັນທີ1ເດືອນມັງກອນຂອງປີຖັດໄປ.

ໃນກໍລະນີຈຳເປັນ ກະຊວງພາຍໃນ ສາມາດແຈ້ງໃຫ້ຜູ້ປະກອບອາຊີບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດນັ້ນ ສົ່ງບົດລາຍງານແບບລະອຽດ ກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ສະເພາະໃດໜຶ່ງທີ່ຕົນກຳລັງເຄື່ອນໄຫວ ຫຼື ຕາມທີ່ໄດ້ລາຍງານໃນບົດລາຍງານປະຈຳປີ.

ໝວດທີ 2

ທຸລະກິດກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ມາດຕາ 69 ປະເພດທຸລະກິດກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ປະເພດທຸລະກິດກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ມີ ດັ່ງນີ້:

1. ການສຳຫລວດວັດແທກຈຸດພິກັດຂັ້ນ 3, ຂັ້ນ 4, ຂັ້ນເຕັກນິກ;
2. ການສຳຫລວດວັດແທກຈຸດລະດັບຂັ້ນ III, ຂັ້ນ IV, ຂັ້ນເຕັກນິກ;
3. ການສຳຫລວດວັດແທກສ້າງແຜນທີ່ພູມສັນຖານ ທີ່ມີເນື້ອທີ່ໜ້ອຍກວ່າ ຊາວກິໂລຕາແມັດ;
4. ການສຳຫລວດວັດແທກ ເພື່ອອອກແບບຮັບໃຊ້ວຽກສະເພາະ;
5. ການຖ່າຍພາບທາງອາກາດ, ຖ່າຍພາບພື້ນດິນ ແລະ ພື້ນນ້ຳ ເພື່ອສ້າງແຜນທີ່;
6. ການຕົກແຕ່ງແຕ້ມແຜນທີ່ພູມສັນຖານ ແລະ ແຜນທີ່ວຽກສະເພາະ;
7. ການບໍລິການຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານ ພູມສາດ;
8. ການບໍລິການໃຫ້ຄຳປຶກສາ ກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ, ສ້າງແຜນທີ່ ແລະ ຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານພູມສາດ;
9. ການພິມຈຳໜ່າຍແຜນທີ່;
10. ການບໍລິການກວດກາເຕັກນິກ, ເຊົ່າ ຫຼື ຈຳໜ່າຍ ເຄື່ອງມືສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່.

ມາດຕາ 70 ເງື່ອນໄຂຂອງການດຳເນີນທຸລະກິດ ກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ການດຳເນີນທຸລະກິດ ກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຕ້ອງມີເງື່ອນໄຂ ດັ່ງນີ້:

1. ມີໃບທະບຽນວິສາຫະກິດ;
2. ມີທຶນພຽງພໍ ແລະ ເໝາະສົມກັບປະເພດທຸລະກິດ ກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່;
3. ມີບົດວິພາກເສດຖະກິດ-ເຕັກນິກ, ແຜນດຳເນີນທຸລະກິດ, ມີສະຖານທີ່, ສຳນັກງານ ຫຼື ສິ່ງປຸກສ້າງ, ເຄື່ອງມືສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່, ພາຫະນະຮັບໃຊ້ແລະສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກທີ່ເໝາະສົມ ແລະ ໄດ້ມາດຕະຖານ;
4. ມີນັກວິຊາການ, ຜູ້ຊ່ຽວຊານທີ່ມີຄວາມຮູ້ ແລະ ປະສົບການ ດ້ານການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ຕາມຈຳນວນທີ່ເໝາະສົມກັບຂະໜາດຂອງທຸລະກິດ;
5. ບໍ່ເຄີຍຖືກສານຕັດສິນລົງໂທດຍ້ອນການກະທຳຜິດໂດຍເຈດຕະນາ.

ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງມີເງື່ອນໄຂສະເພາະ ຕາມແຕ່ລະປະເພດທຸລະກິດ ຊຶ່ງກະຊວງພາຍໃນ ເປັນຜູ້ກຳນົດ.

ມາດຕາ 71 ເອກະສານປະກອບການຂໍອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດ ກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່

ເອກະສານປະກອບການຂໍອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດ ກ່ຽວກັບການສຳຫລວດວັດແທກ ແລະ ສ້າງແຜນທີ່ ມີ ດັ່ງນີ້:

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...



ສອບເລື່ອງເປີເຊັນ

ໂດຍ: ປາວກະວີ

ທ່ານປະທານສະພາປົກຄອງເມືອງ ມີຄຳເຫັນຕໍ່ກອງປະຊຸມໃນວາລະຄົບຮອບໜຶ່ງປີທີ່ເຂົາເລີ່ມເຂົ້າປະຈຳການ. ເຂົາອ່ານ ບົດທີ່ເລຂາຂອງເຂົາຮ່າງໃຫ້ວ່າ: “ນັບແຕ່ຂ້າພະເຈົ້າເຂົ້າປະຈຳການໃນໜຶ່ງປີຜ່ານມາ ອັດຕາການຕາຍຂອງຄົນພາຍໃນເມືອງ ໄດ້ຫລຸດຈາກເຈັດເປີເຊັນ ລົງມາເປັນສີ່ຈຸດເກົ້າເປີເຊັນ (4,9%)”.

ຜູ້ຟັງທ່ານໜຶ່ງຊຶ່ງເປັນນັກໜັງສືພິມ ຕັ້ງຄຳຖາມຂຶ້ນວ່າ: “ຈຸດສຳຄັນຂອງເປີເຊັນນີ້ແມ່ນຫຍັງ, ໝາຍເຖິງຜູ້ຕາຍ ຫລືຜູ້ຍັງກິນແທ້. ທ່ານໝາຍຄວາມວ່າແນວໃດ ທີ່ວ່າອັດຕາການຕາຍຫລຸດລົງເປັນ 4,9 % ?”

ທ່ານປະທານເປັນຄົນບໍ່ຖືກສອນດ້ານສະຖິຕິ, ເຂົາງວາກຫລັງເບິ່ງວ່າ ເລຂາຂອງເຂົາຍັງຢູ່ຫລືບໍ່ ເພື່ອຂໍຄວາມຊ່ວຍເຫລືອ ແຕ່ເລຂາພັດບໍ່ຢູ່ຊ້າ. ທ່ານປະທານເວົ້າຂຶ້ນວ່າ: “ຂ້າພະເຈົ້າໝາຍຄວາມວ່າ 4 ຄົນ ກຳລັງຕາຍສ່ວນອີກເກົ້າຄົນນັ້ນ ກຳລັງຫັນໃຈປາ - ມໍ່ຊື່ຕາຍແລ້ວ”.

PERCENTAGE QUIZ

By: BAOKBU

The chairman of the town council was addressing a meeting on the first anniversary of his induction into office. “Since I took over a year ago,” he read from a text was prepared by his secretary, “the death rate in this town has come down from seven percent to four point nine percent.”

A journalist from the audience: “What’s this percentage point; either a person dies or doesn’t die. What do you mean by the death rate coming down to four percent point nine?”

The chairman, not well versed in statistics, looked behind if his secretary was nearby for help but he was not there. The chairman said: “What I mean is that four people are dying and nine are on the point to death.”

ບາງຄຳເຫັນກ່ຽວກັບກົດໝາຍການອະນຸຍາດໃຫ້ຄົນຕ່າງປະເທດຊື້ທີ່ດິນຂອງໄທ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມືອງມະໂນ



ອີງຕາມບົດຄວາມທີ່ຖືກເຜີຍແຜ່ເມື່ອອາທິດຜ່ານມາ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: “ຮ່າງລະບຽບການວ່າດ້ວຍການໄດ້ຮັບທີ່ດິນເພື່ອໃຊ້ເປັນທີ່ຢູ່ອາໄສຂອງຄົນຕ່າງດ້າວ ຕາມມາດຕະການກະຕຸ້ນເສດຖະກິດ ແລະ ການລົງທຶນ ໂດຍການດຶງດູດຄົນຕ່າງປະເທດທີ່ມີທ່າແຮງສູງເຂົ້າໄທ...” ຫລື ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການເປີດໂອກາດໃຫ້ຄົນຕ່າງປະເທດສາມາດຊື້ທີ່ດິນຂອງປະເທດໄທທີ່ຄະນະລັດຖະບານໄດ້ຮັບຮອງເອົາໃນວັນທີ 25 ຕຸລາ 2022 ເຖິງແມ່ນວ່າຄະນະລັດຖະບານໄດ້ມີມະຕິຢຸດການພິຈາລະນາດຳລັດເພື່ອຫລຸດຜ່ອນກະແສການຕ້ານທີ່ຮຸນແຮງໃນສັງຄົມ ແຕ່ກໍຍັງມີບັນຫາສຳຄັນທີ່ຈະປົກສາຫາລືກັນ. ແລະ ສຳຄັນທີ່ສຸດ, ການໂຈະນີ້ບໍ່ແມ່ນການຍົກເລີກຄວາມຄິດເຊິ່ງ ອີກບໍ່ດົນກໍອາດຈະກັບມາພິຈາລະນາເຊັ່ນດຽວກັບປີທີ່ຜ່ານມາທີ່ໂຈະແລ້ວ ແລະ ກັບມາຄືນໃນປີນີ້. ຕາມການວິເຄາະ ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນວ່າ ບໍ່ວ່າຈະແນວໃດກໍຕາມ ຮ່າງກົດໝາຍນີ້ຕ້ອງໄດ້ຮັບການພິຈາລະນາຄືນໃໝ່ ແລະ ປະກາດໃຊ້ ເນື່ອງຈາກວ່າຫລາຍຂະແໜງການເຫັນດີກ່ຽວກັບຈຸດປະສົງຂອງກົດໝາຍວ່າມີຄວາມຈຳເປັນຕ້ອງການດຶງເງິນຈາກຕ່າງປະເທດມາກະຕຸ້ນເສດຖະກິດ ແລະ ຕ້ອງອໍານວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ຄົນຕ່າງປະເທດທີ່ຕ້ອງການລົງທຶນ ແລະ ເຮັດວຽກ ເພື່ອເພີ່ມທະວີສັກກະຍະພາບການແຂ່ງຂັນຂອງປະເທດ. ບົດຄວາມຍັງໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ເຖິງແມ່ນວ່າບໍ່ມີການດັດແກ້ລະບຽບການຕາມຮ່າງນີ້ ປະເທດໄທ ກໍມີລະບຽບການ ສະບັບປີ 2002 ຢູ່ແລ້ວທີ່, ຍັງຕ້ອງໄດ້ປັບປຸງ. ສະນັ້ນ, ໃນໄລຍະນີ້ຄວນຈະເປັນບາດກ້າວກັບຄືນໄປຮັບຟັງຄວາມຄິດເຫັນ ແລະ ວິເຄາະຢ່າງຮອບດ້ານ ເພື່ອແກ້ໄຂກົດໝາຍໃຫ້ອອກມາດີກວ່າເກົ່າ ແລະ ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຂອງໄທຫລາຍກວ່າສະບັບທີ່ຜ່ານມາ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: plusthairath

ອັດກອງປະຊຸມສຸດຍອດກຸ່ມ G20 ຄັ້ງທີ 17

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ທະນາກອນ



ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ໃນວັນທີ 16 ພະຈິກ 2022 ກອງປະຊຸມສຸດຍອດກຸ່ມ G20 ຄັ້ງທີ 17 ໄດ້ອິດລົງຢູ່ເກາະບາຫລີຂອງອິນໂດເນເຊຍ ເຊິ່ງອິນໂດເນຍ ເປັນປະເທດທີ່ຮັບໜ້າທີ່ຕໍ່ຈາກອິນໂດເນເຊຍ ໃຫ້ເປັນປະເທດປະທານໝູນວຽນຂອງກຸ່ມ G20. ກອງປະຊຸມສຸດຍອດຄັ້ງນີ້ ມີຫົວຂໍ້ວ່າ: “ພ້ອມກັນພື້ນຜູ້, ພື້ນຜູ້ຢ່າງແຂງແຮງ” ແລະ ຖືພື້ນຖານໂຄງລ່າງສາທາລະນະສຸກໂລກ, ການປ່ຽນຮູບແບບດິຈິຕອນ ແລະ ການປ່ຽນເປັນພະລັງງານແບບຍືນຍົງເປັນ 3 ຫົວຂໍ້ທີ່ໄດ້ຫາລືກັນກ່ອນນີ້. ກຸ່ມ G20 ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນປີ 1999 ສະມາຊິກໃນກຸ່ມລວມມີ: ກຸ່ມເສດຖະກິດທີ່ພັດທະນາແລ້ວ ແລະ ກຸ່ມເສດຖະກິດຕະຫລາດຈະເລີນໃໝ່, ເສີມຂະຫຍາຍບົດບາດສຳຄັນເຂົ້າໃນວຽກງານຂອງໂລກ, ໄດ້ກາຍເປັນກົນໄກຫລາຍຝ່າຍ ເພື່ອພ້ອມກັນຮັບມືກັບບັນຫາໃນໂລກ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: CRI



Advertisement for the 17th G20 Summit. It features logos of the Lao People's Republic and the Lao Television (LATV). The text reads: 'ຮ່ວມກັນ ສະເໜີລາຍການ "ກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ" ອອກອາກາດທາງສະຖານີ ໂທລະພາບ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV) ທຸກໆ ວັນອາທິດ ເວລາ 7:30 - 8:00 ໂມງ ແລະ ທຸກໆ ວັນພຸດ ເວລາ 19:45 - 20:00 ໂມງ ເລີ່ມອອກອາກາດ ວັນທີ 3 ສິງຫາ 2022 ນີ້ ເພີ່ມເຕີມໄປ'.

Infographic titled 'ໄຂ່ຍຸງລາຍ 2022 17 ພະຈິກ 2022'. It shows statistics for COVID-19 cases in Laos. Total cases: 74. Total deaths: 30,716. Total recoveries: 24. Total deaths: 0. A table lists cases by province: ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ (14,999 cases, 40 deaths, 6 recoveries), ຫຼວງນໍ້າທາ (4,546 cases, 18 deaths, 5 recoveries), ອັດຕະປື (1,578 cases, 0 deaths, 6 recoveries), ສາທະວີບ (1,420 cases, 1 death, 3 recoveries), ຫຼວງພະບາງ (1,663 cases, 6 deaths, 0 recoveries), ສະຫວັນນະເຂດ (1,356 cases, 16 deaths, 0 recoveries), ເຊກອງ (1,076 cases, 0 deaths, 1 recovery), ວຽງຈັນ (989 cases, 2 deaths, 0 recoveries), ສຸດົມໄຊ (979 cases, 0 deaths, 1 recovery), ຫ່າມວ່ນ (544 cases, 3 deaths, 0 recoveries), ໂຖນະບູລີ (549 cases, 4 deaths, 0 recoveries), ຈຳປາສັກ (290 cases, 0 deaths, 0 recoveries), ຝັງຫລີ (191 cases, 1 death, 0 recoveries), ບໍລິຄຳໄຊ (179 cases, 0 deaths, 0 recoveries), ຂຽນຂວາງ (118 cases, 0 deaths, 2 recoveries), ບໍ່ແກ້ວ (123 cases, 0 deaths, 0 recoveries), ໂຊສົມບູນ (95 cases, 0 deaths, 0 recoveries), ຫົວພັນ (21 cases, 0 deaths, 0 recoveries).

Footer table with 5 columns: ຜູ້ຊີ້ນຳ (ທ່ານ ສິງຄຳ ວົງຜະຈັນ), ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ (ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ, ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ, ທ່ານ ຄຳວິສັນ ແກ້ວສຸວັນ), ຫົວໜ້າບັນນາທິການ (ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ, ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງຜະຈັນ), ກອງບັນນາທິການ (ທ່ານ ນາງ ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ, ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ, ທ່ານ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ), ອອກແບບຈັດໜ້າ (ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ, ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ).